
دومین اقتصاد بزرگ جنوب شرق آسیا 
روسفید شد

بانک مرکزی تایلند اعلام کرد که اقتصاد تایلند در ماه آگوست در سطح مشابهی نسبت به 
ماه قبل باقی مانده است، زیرا فعالیت های اقتصادی با حمایت صادرات و تولید انجام می شود، 
اما گردشگری ریزشی بوده است. به گزارش ایسنا، این بانک تایلند عنوان کرد که صادرات، 
محرک اصلی اقتصاد تایلند، در ماه اگوست نسبت به سال قبل ۱۱.۴ درصد افزایش یافت، 
در حالی که واردات ۸.۵ درصد افزایش یافت که منجر به مازاد حساب تجاری ۲.۴ میلیارد 
دلاری شــد. بانک مرکزی تایلند بر این باور است که مازاد حساب جاری در ماه اگوست 
۱.۴ میلیارد دلار بود که نســبت به مازاد تجدیدنظر شده ۰.۱ میلیارد دلاری در جولای به 
دلیل صادرات ســریع محصولات کشاورزی به شــرکای تجاری که با کمبود مواجه بودند، 
افزایش یافت. بانک مرکزی اعلام کرد مصرف خصوصی در ماه آگوست نسبت به ماه قبل 
۰.۵ درصد افزایش یافته اســت در حالی که سرمایه گذاری خصوصی ۳.۳ درصد کاهش 
یافته اســت. این بانک اعلام کرد که بخش گردشگری، یکی دیگر از محرک های کلیدی 
اقتصادی، به دلیل کاهش ورودی ها پس از یک دوره توسعه، کند شد. دومین اقتصاد بزرگ 
جنوب شــرق آسیا در سه ماهه آوریل تا ژوئن سال جاری با سرعت ۲.۳ درصد رشد کرد، 
اما تحلیلگران گفتند که عدم قطعیت سیاســت های مالی چشم انداز را مختل کرده است. 
رویترز گزارش کرد که بانک مرکزی رشد اقتصادی ۲.۶ درصدی را برای سال جاری پس 
از رشــد ۱.۹ درصدی در سال گذشته که نسبت به همتایان منطقه ای عقب بود، پیش بینی 
کرده است. بانک مرکزی برای پنجمین جلسه متوالی در ۲۱ اگوست، نرخ بهره خود را ۲.۵ 

درصد بدون تغییر گذاشت.

رئیس اتحادیه صادرکنندگان صنعت چاپ و بســته بندی ایران گفت: بســته بندی 
می توانــد ارزش یک محصول را از ۲۰ تا هزار درصد افزایش دهد.به گزارش ایســنا، 
بابک عابدین - رئیس اتحادیه صادرکنندگان صنعت چاپ و بســته بندی ایران - به 
بیان اهمیت بســته بندی پرداخت و گفت: بســته بندی را می توان به عنوان صدای 
خاموش فروشنده هر محصول در دنیا تلقی کرد؛ به عبارت دیگر، بسته بندی رسانه ای 
اثرگذار اســت که در لحظه فروش کالا در فروشــگاه، با طراحی هوشــمند و جذاب 
خود، محصول را معرفی و خریــداران را به خرید ترغیب می کند.وی در ادامه افزود: 
اگر بســته بندی وجود نداشته باشــد، رقابت بین نشان ها شکل نخواهد گرفت و این 
بســته بندی اســت که به عنوان عاملی برای رشد و توسعه محصولات عمل می کند.

رئیس اتحادیه صادرکنندگان صنعت چاپ و بســته بندی با بیان اینکه بســته بندی 
به محصول ارزش افزوده می بخشــد، گفت: محصولات فله ای معمولاً بر اســاس وزن 
خریداری می شــوند، اما محصولات بسته بندی شده به صورت دانه ای عرضه می شوند 
و ایــن تغییر در نحوه فروش و صادرات موجــب افزایش چند برابری ارزش محصول 
می شود، زیرا مصرف کنندگان معمولا محصولات را در بسته بندی خریداری می کنند.

عابدین در ادامه افزود: درصدی که بســته بندی قیمــت کالا برای فروش و صادرات 
افزایش می دهد می تواند از ۲۰ درصد تا هزار درصد متغیر باشــد؛ به عنوان مثال، در 
بســته بندی آب معدنی، ارزش محصول ممکن است بیش از ۱۰۰ درصد افزایش یابد.

رئیس اتحادیه صادرکنندگان صنعت چاپ و بســته بندی تصریح کرد: طبق آمار ارائه 
شده از سایت فورچون بیزینس اینسایت ) Fortune Business Insights(، بازار و صنعت 
چاپ بسته بندی در سال ۲۰۲۱ درآمدی چشمگیر به میزان ۹۰۰ میلیارد دلار را در 
ســطح جهانی به خود اختصاص داد. پیش بینی می شــود این رقم تا سال ۲۰۲۸ به 
۱.۱۳ تریلیون دلار افزایش یابد و رشــدی معادل ۴.۵ درصد را تجربه کند. این اعداد 
نشان دهنده رونق و توسعه چشمگیر این صنعت هستند، هر چند متأسفانه ایران سهم 
چندانی از این بازار بزرگ ندارد.عابدین یادآور شد: تا سال ۲۰۲۲، ترکیه ۱۰ درصد از 
نیاز چاپ و بسته بندی اروپا را به میزان ۸ میلیارد دلار تأمین می کرد. هدف گذاری این 

کشور افزایش این سهم به ۲۰ درصد، معادل ۱۵ میلیارد دلار تا سال ۲۰۲۵ است که 
این مقدار برابر با کل صادرات غیرنفتی ایران است.وی همچنین گفت: بازار بسته بندی 
در آســیا و شــمال آفریقا حدود ۶۵ میلیارد دلار ارزش دارد، که از این میزان، ترکیه 
۵۰ درصد را به خود اختصاص داده و سهم ایران حدود ۶ درصد است.رئیس اتحادیه 
صادرکنندگان صنعت چاپ و بســته بندی تاکید کرد: ســهم ما در این بازار می تواند 
بیشــتر باشد و بسته بندی جذاب می تواند فرصتی برای افزایش فروش محصولات در 
بازارهای صادراتی فراهم کند، ضمن اینکه با توجه به سیاســت ما در زمینه توســعه 
صادرات غیرنفتی، لازم اســت که به رقبای خــود در بازارهای مختلف توجه ویژه ای 
داشته باشیم.رئیس اتحادیه صادرکنندگان صنعت چاپ و بسته بندی به مطالعه ای که 
مرکز اپســوس )www.ipsos.com( در زمینه بسته بندی انجام شده اشاره کرد و اضافه 
کرد: طبق این تحقیقات، بسته بندی و جذابیت آن نقش به سزایی در افزایش صادرات 
دارند و به طور خاص، ۶۷ درصد از مصرف کنندگان تأکید کرده اند که بسته بندی تأثیر 
قابــل توجهی بر تصمیم گیری آنها برای خرید محصولات دارد.عابدین در گفت وگو با 
خبرگزاری صداوسیما ادامه داد: همچنین بیش از ۷۲ درصد از مصرف کنندگان اعلام 
کرده اند که طراحی بسته بندی بر تصمیم خرید آنها تأثیر می گذارد، حتی اگر کیفیت 
خود محصول به ســطح مورد انتظار نباشد.وی بر اساس اطلاعات سایت پکیجینگ 
دایجســت )www.packagingdigest.com( گفت: بسیاری از افراد معتقدند که کیفیت 
بســته بندی با کیفیت محصول همخوانی دارد با این حــال، این موضوع در مواردی 
ممکن است درست نباشــد. عابدین همچنین به حساسیت های صنعت بسته بندی 
اشاره و تصریح کرد: طبق آمارهای سازمان جهانی بهداشت، ۱۵ درصد از محصولاتی 
که از گمرک کشورهای مختلف بازگردانده می شوند، به دلیل نقص در بسته بندی یا 
عدم تطابق آن با قوانین و بازارهای هدف است. به عنوان مثال، ممکن است بسته بندی 
زیســت تخریب پذیر بوده یا الزامات ایمنی در آن رعایت نشــده باشد، که این مسأله 
ممکن اســت با قوانین بازارهای هدف در تضاد باشــد. بنابراین، توجه به این موضوع 

بسیار حائز اهمیت است.

روزنامه اقتصادی ، سیاسی ،اجتماعی، فرهنگی و صبح ایران
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رئیس قوه قضاییه گفت: رژیم صهیونیستی و آمریکای جنایتکار بدانند انتقام سختی گرفته خواهد شد و تصور نکنند با ترور مکتب انقلابی تربیت یافته در دامن اسلام از 
بین می رود.به گزارش خبرنگار مهر، حجت الاسلام غلامحسین محسنی اژه ای رئیس قوه قضائیه در جمع خبرنگاران، ضمن تسلیت شهادت سید حسن نصرالله، اظهار داشت: 
این رژیم غاصب صهیونیستی خطوط قرمز را رد کرده و وارد یک مرحله جدیدی از اقدامات جنایتکارانه شده است.وی ادامه داد: رژیم صهیونیستی بداند جریان مقاومت 
و همه آزادی خواهان دنیا از این رژیم اعلام تنفر می کنند. رئیس قوه قضائیه گفت: مجاهدان راه خدا بیش از پیش استقامت می کنند. رژیم اسرائیل و آمریکا بدانند پرچم 
مقاومت زمین نخواهد افتاد.وی تصریح کرد: رژیم صهیونیستی و آمریکای جنایتکار بدانند انتقام سختی گرفته خواهد شد و تصور نکنند با ترور و اقدامات نظامی و با این 

بمب های سنگر شکن مکتب انقلابی تربیت یافته در دامن اسلام از بین می رود.

www.sobh-eqtesad.ir

حجت الاسلام محسنی اژه ای:

صهیونیست ها بدانند با ترور، مکتب انقلابی از بین نمی رود
info@sobh-eqtesad.ir

مسکن مهر پردیس در آستانه ۱۴ سالگی

خانه دار شدن در پردیس؛ شاید 
وقتی دیگر

در حالی که قرار بود پرونده مسکن مهر پردیس پایان سال گذشته بسته شود 
و این پروژه ۸۴ هزار واحدی به اتمام برسد، ظاهرا هنوز ۱۰ هزار واحد از این 
طرح باقی مانده و شاید تا پایان سال ۵۰۰۰ واحد تکمیل و تحویل متقاضیان 
شــود.به گزارش ایسنا، از ســال ۱۳۸۹ عملیات اجرایی پروژه مسکن مهر در 
شهر جدید پردیس آغاز شــد که تا کنون ۸۴ هزار و ۱۷۲ واحد در این شهر 
جانمایی شده اســت.در دولت های نهم و دهم قرار بود طرح مسکن مهر ۱۸ 
ماهه به پایان برسد اما این گونه نشد و در موارد بسیاری پروژه ها در شهرهای 
مختلف از جمله پردیس به دولت های بعد رسید.در شهر جدید پردیس تا سال 
۱۴۰۲ مجموعــا ۲۹ هزار و ۱۸۲ واحد از این پروژه باقی مانده بود که خرداد 
سال قبل سرپرست شرکت عمران پردیس به ایسنا گفت این ۲۹ هزار واحد تا 
پایان سال جاری حتما به اتمام می رسد و به متقاضیان تحویل می شود.اما این 
مدیر دولت قبل در جدیدترین اظهارنظر خود گفته است هم اکنون حدود ۱۰ 
هزار واحد مســکن مهر در پردیس باقی مانده که برنامه ریزی شده تا با تامین 
منابع مالی از طریق صندوق ملی مســکن و منابع داخلی شرکت این واحدها 
هرچه ســریعتر تکمیل و تحویل متقاضیان شود.خلیل محبت خواه از برنامه 
آن شــرکت برای تحویل ۵۰۰۰ واحد مســکونی مهر پردیس تا پایان امسال 
به شرط همکاری دســتگاه های خدمات رسان خبر داد.یعنی اگر دستگاه های 
خدمات رسان همکاری لازم را نداشته باشند احتمالا هدف تکمیل ۵۰۰۰ واحد 
هم محقق نمی شود.به گفته محبت خواه از ابتدای سال ۱۴۰۲ حدود ۱۹ هزار 
واحد مسکونی مهر از مجموع ۲۹ هزار و ۱۸۲ واحد باقی مانده که ساخت آنها 
از ســال ۱۳۹۰ آغاز شــد، تکمیل و تحویل مردم شد.وی با اشاره به اینکه در 
سال ۱۴۰۲ در دو مرحله و امســال در یک مرحله تحویل واحدهای تکمیل 
شده مسکن مهر انجام شد، توضیح داد: در مهرماه ۱۴۰۲ به میزان ۱۰ هزار و 
۲۵۰ واحد در فازهای ۸، ۵، ۹ و ۱۱ و در اسفندماه ۱۴۰۲ نیز به میزان ۵۲۵۰ 
واحد تکمیل و تحویل مردم شــد. همچنین در خرداد امسال )۱۴۰۳( حدود 
۳۳۰۰ واحد دیگر تکمیل و تحویل متقاضیان شد.بررســی ها نشــان می دهد 
عملیات ســاخت بخش عمده ای از واحدهای مسکن مهر در شهرهای جدید 
پردیس و پرند سال هاست که انجام شــده اما مهم ترین مانع تحویل واحدها 
کمبود زیرساخت ها، خدمات روبنایی، انشعابات آب، برق و گاز است؛ چالشی 
که باعث شد تا تحویل واحدها بعضا تا ۱۴ سال طول بکشد. البته سال گذشته 
۶۰ پروژه خدمات روبنایی در شــهر پردیس احداث و تحویل شد. با راه اندازی 
صندوق ملی مسکن مقرر شده تا از منابع این صندوق برای تکمیل پروژه های 
مسکن مهر هزینه شــود.در حال حاضر حدود ۱۰ هزار واحد مسکن مهر در 
پردیس باقیمانده که برنامه ریزی شده تا با تامین منابع مالی از طریق صندوق 
ملی مسکن و منابع داخلی شرکت عمران پردیس این واحدها هرچه سریعتر 
تکمیل و تحویل متقاضیان شــود. با توجه به طولانی و فرسایشی شدن پروژه 
مسکن مهر، دولت در سال های اخیر اقداماتی را برای تسریع در ساخت واحدها 
انجام داد. برخی از اقدامات انجام شده طی دو سال اخیر در شهر جدید پردیس 
به تحرک درآوردن پروژه های مســکن مهر، خلع ید پیمانکاران بدقول، حذف 
بروکراسی اداری و تامین منابع مالی از طریق صندوق ملی مسکن بوده است.

بررسی ها نشان می دهد قیمت آپارتمان در پردیس نسبت به سال گذشته در 
مواردی تا یک میلیارد تومان کاهش یافته است. مهم ترین دلیل این مساله به 
رکود معاملات برمی گردد. از ســوی دیگر هفت دســتگاه و ارگان شامل اداره 
صمت، فرمانداری، راه و شهرسازی، نیروی انتظامی، تعزیرات و شهرداری تهران 
از اوایل خرداد ســال ۱۴۰۲ روند شناسایی دفاتر املاک متخلف و فاقد مجوز 
در شهر جدید پردیس را آغاز کردند. وزارت راه و شهرسازی، واحدهای خالی 
از سکنه را جهت اعمال مالیات به سازمان امور مالیاتی معرفی می کند که این 
مساله نیز در کاهش قیمت واحدها اثرگذار بوده است. با این وجود طرح مسکن 
مهر که قرار بود رویای خانه دار شدن را برای بسیاری از متقاضیان تعبیر و کام 
آنها را شــیرین کند با طولانی شــدن روند اجرا در شهرهای پردیس، پرند و 
هشتگرد حدود یک و نیم دهه متقاضیان را درگیر خود کرد و به نظر می رسد 

برآوردی هم از زمان تکمیل قطعی آن وجود ندارد.

سیاست پولی آمریکا در آستانه 
تغییر است؟

فــدرال رزرو آمریکا قصد دارد 
از سیاست های پولی در طول 
زمــان اســتفاده کنــد، اما با 
نزدیک شــدن به اهداف خود 
می توانــد به ســمت »موضع 
خنثی تر« تغییر مســیر دهد.

به گزارش ایســنا، جروم پاول، 
رئیــس فدرال رزرو آمریکا اظهار کرد: برای کاهش تورم به ســطوح هدفمند، 
فــدرال رزرو ایالات متحده قصد دارد از ابزارهای خود اســتفاده کند، اما اگر 
اقتصاد به طور گسترده همانطور که انتظار می رود پیشرفت کند، این سیاست 
به مرور زمان به سمت موضع خنثی تر خواهد بود.وی طی سخنرانی در نشست 
سالانه انجمن ملی اقتصاد کسب و کار در تنسی تاکید کرد خطرات دو طرفه 
هســتند و ما تصمیمات خود را در هر جلســه اتخاذ می کنیم. همانطور که 
اصلاحات سیاستی اضافی را در نظر می گیریم، داده های دریافتی و چشم انداز 
در حــال تحول و تعادل خطرات را به دقــت ارزیابی خواهیم کرد.جروم پاول 
تاکید کرد اقتصاد ایالات متحده در مجموع قوی اســت و طی ۲ سال گذشته 
پیشرفت قابل توجهی در جهت دستیابی به اهداف دوگانه خود یعنی حداکثر 
اشــتغال و قیمت های پایدار داشته است. شــرایط بازار کار خوب و تورم نیز 
کاهش یافته اســت و در مسیری پایدار به ۲ درصد رسیده است.پاول در مورد 
نرخ هــای بهره گفت فدرال رزرو برای کاهش ســریع نرخ ها عجله ای ندارد و 
مجــددا تاکید کرد هــر تصمیمی در آینده بر اســاس گزارش های اقتصادی 
دریافتی خواهد بود.رئیس فدرال رزرو آمریکا بیان کرد نرخ سیاســت فدرال 
رزرو از زمان نشســت جولای ۲۰۲۳ -زمانی که تورم اصلی بالای چهار درصد 
و نرخ بیکاری ۳.۵ درصد بود- به بالاترین میزان خود در ۲ دهه اخیر رســید.

آســتان گولسبی، رئیس بانک فدرال رزرو شیکاگو نیز اظهار کرد روند کاهش 
نرخ بهره بیش از یک سال طول خواهد کشید و افزود که انتظار می رود کاهش 
نرخ های بیشتری در سال آینده رخ دهد. تورم در حال نزدیک تر شدن به سطح 

هدف ۲ درصد و بازار کار ثابت و پایدار است.

گزیده خبر پزشکیان در همایش ملی نخبگان؛

هنر رها کردن و رفتن از کشور نیست بلکه ماندن و حل مشکلات است

احداث نخستین نیروگاه تجدیدپذیر 
یک مگاواتی در غرب تهران

افزایش عوارض گمرکی عراق روی برخی 
محصولات وارداتی

مدیرعامل شرکت برق منطقه ای تهران گفت: در حوزه تجدیدپذیرها با رویکرد جدی تری وارد شده  و برای 
قدم اول قرار است اولین نیروگاه یک مگاواتی تجدیدپذیر در غرب تهران ایجاد شود.به گزارش ایسنا، فرهاد 
شبیهی امروز در ششمین همایش نیروگاه های تجدیدپذیر، با بیان اینکه تابستان امسال را در حالی پشت 
سر گذاشتیم که همچنان سهم کم تجدیدپذیرها برای تولید پایدار برق جزو دغدغه های اصلی است، افزود: 
تمام توان خود را به کار گرفته ایم تا سهم تجدیدپذیرها را افزایش دهیم صنعت برق نیز ثابت کرده است که 

می تواند چالش ها را پشت سر بگذارد.........

سهم بانک ها از تسهیلات امهالی چقدر 
است؟

قالیباف بیان کرد

تخصیص بیش از ۸ میلیارد دلار ارز برای 
ساخت خودرو

فرزین: سیاست های ارزی بانک مرکزی توانسته تورم 
تولید کننده را کاهش دهد
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رئیس اتحادیه صادرکنندگان صنعت چاپ عنوان کرد

تأثیر بسته بندی بر افزایش ارزش کالاهای صادراتی؛ از ۲۰ تا ۱۰۰۰ 
درصد
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گزیده خبر

رئیس فراکسیون مقاومت: ایران باید 
پاسخ جنایات رژیم صهیونیستی را بدهد

رئیس فراکسیون مقاومت مجلس شورای اسلامی گفت: اگر ایران می خواهد امن بماند 
باید پاســخ جنایات رژیم صهیونیستی را بدهد.به گزارش ایسنا سید محمود نبویان، 
رئیس فراکسیون مقاومت مجلس در اولین نشست خبری این فراکسیون اظهار داشت: 
مسلمان بودن و اسلام داشتن مهم ترین دلیلی است که به ما می گوید باید نسبت به 
ظلم علیه مسلمانان و مظلومان در غزه و لبنان حساس باشیم. کمک به مستضعفین 
در هر کجای جهان وظیفه ما مســلمانان است. فرهنگ ملی ما مبتنی بر حمایت از 
گروه های آزادی بخش در جهان است.وی ادامه داد: فقدان شهید نصرالله سخت است 
اما بابتش نگران نیســتیم . همان طور که بعد از رحلت امام )ره(، امام خامنه ای آمد. 
گویا سازمان ملل فقط برای دفاع از ظالم تشکیل شده است و مشروعیت ندارد.نوبیان 
تاکید کرد: اســرائیل مرد ضربات فوری است اما در جنگ های طولانی به اهداف خود 
نمی رســد. این رژیم هیچ خط قرمزی ندارد. امروز دنیا علیه اسرائیل است. آموزه های 
قرآنی و تجارب تاریخی ما را به مقاومت در برابر دشمنان و صهیونیست ها می خواند. هر 
زمان که ایستادیم پیروز شدیم. راه شکست دشمنان ایستادگی است.رئیس فراکسیون 
مقاومت گفت: در نظر داریم تا اتحادیه فراکســیون مقاومت را در مجالس بین المللی 
تشــکیل دهیم. ونزوئلا و مالزی را از جمله کشورهای مقاومت می دانیم. هیئت هایی 
از مجلس شــورای اسلامی به سایر کشــورها برای جلب کمک به لبنان و غزه ارسال 
خواهد شــد. حشدالشعبی نیز اعلام کرده است که می خواهد به لبنان نیروی نظامی 
بفرســتد، بنابراین از ظرفیت های نظارتی و دیپلماســی مجلس برای دفاع از مردم 
لبنان استفاده خواهیم کرد.نبویان تاکید کرد: اگر ایران می خواهد امن بماند باید پاسخ 
جنایات رژیم صهیونیســتی را بدهد اما هر اقدامی آســیب هایی نیز دارد. تبیین گری 
مسائل مان در داخل کشور کم است. نتانیاهو در پیام دیروز به ملت ایران در حقیقت 
اعلام کرد که با قتل عام مردم می خواهد ایران را آزاد کند. اســرائیل یقین بداند که 

شکست خواهد خورد.

نیمی از انگلیسی ها مصرف انرژی 
را جیره بندی می کنند

نظرسنجی جدید نشان داد پس از افزایش ۱۰ درصدی سقف قیمت انرژی، ۴۶ درصد 
از مردم انگلیس قصد دارند انرژی کمتری در زمستان جاری مصرف کنند.به گزارش 
ایسنا، پس از افزایش سقف قیمت انرژی که میانگین هزینه انرژی خانوارهای انگلیسی 
را بــه میزان ۱۴۹ پوند افزایش خواهد داد، خیریه ها از دولت خواســتند برای کمک 
به افراد آســیب پذیر برای گرم نگه داشــتن خانه شان، اقدامات بیشتری انجام دهد.

طبق نظرســنجی YouGov به نمایندگی از خیریه »نشنال انرژی اکَشن«، ۴۶ درصد 
از بزرگســالان انگلیســی احتمالا از انرژی کمتر از مورد نیازشان برای راحتی و رفاه، 
استفاده خواهند کرد. ۴۵ درصد از افراد کم درآمد گفتند: پرداخت قبض انرژی در سال 
گذشته برای آنها دشوار شده بود و بیش از یک سوم از افرادی که از کنتورهای اعتباری 
استفاده می کنند، اظهار کردند:  هنگامی که نیاز داشتند، بدون برق یا گرمایش ماندند.

این خیریه هشدار داد حدود ۶ میلیون خانوار انگلیسی در فقر سوخت، خواهند ماند و 
وقتی افزایش جدید سقف قیمت انرژی به اجرا گذاشته شود، باید بیش از ۱۰ درصد از 
درآمدشان را برای پرداخت هزینه گرمایش صرف کنند.تحت سقف قیمت جدیدانرژی، 
هزینه سالانه برای گاز و برق از ۱۵۶۸ پوند که در ژوئیه تعیین شده بود، به ۱۷۱۷ پوند 
افزایش خواهد یافت.دفتر بازارهای گاز و برق انگلیس )اوفجم( اعلام کرد که مجموع 
بدهی انرژی خانوار انگلیســی به ۳.۷ میلیارد پوند رســیده است.نظرسنجی »نشنال 
انرژی اکَشن«، نشان داد چهار درصد از بزرگسالان حتی استفاده از تجهیزات پزشکی 
ضروری مانند اکســیژن و بالابرها را در ســه ماه گذشته برای صرفه جویی در هزینه 
کاهش داده اند.ســازمان های خیریه و گروه های فعال می گویند تصمیم حزب کارگر 
برای لغو پرداخت ســوخت زمستانی برای اکثر بازنشستگان که توسط آخرین دولت 

کارگری در سال ۱۹۹۷ معرفی شد، احتمالا چنین شرایطی را وخیم تر خواهد کرد.
حدود ۱۰ میلیون مستمری بگیر احتمالا کمک هزینه خودکار را از دست خواهند داد 
و پرداخت های اضافی فقط برای حدود یک میلیون نفر که اعتبار بازنشستگی دریافت 
می کنند یا از مزایای دیگر برخوردارند، صادر شــده اســت.بر اساس گزارش گاردین، 
کارولیــن آبراهامز، مدیر خیریه »ایج یو کی« گفت: محدود کردن پرداخت ســوخت 
زمســتانی، »بی مبالاتی و اشتباه« است و »برای بازنشستگان با درآمد کم و متوسط، 

 فاجعه به بار می آورد«.

معاون اول رئیس جمهور در نشســت روســای دولتهای عضو اتحادیه اقتصادی اوراســیا 
اعلام کرد که جمهوری اســلامی ایران تمایل دارد مشارکت خود با کشورهای عضو را در 
ســطح دو جانبه و چند جانبه به شکلی نظام مند گسترش بخشد.وی با اشاره به دستور 
کار نشســت عمومی سومین مجمع اقتصادی اوراسیا با عنوان »دیجیتالی شدن در زمان 
معاصر دســتور کار تضمین ۴ آزادی ها« و فراهم آوردن بازار مشــترک در ۴ حوزه کالا، 
خدمات، ســرمایه و کار بــه عنوان یکی از اهداف غایی اتحادیه اقتصادی اوراســیا تاکید 
کرد: از آنجا که اتحادیه اقتصادی اوراســیا با تصویب نقشــه راه دیجیتال ســازی حمل 
ریلــی بار در تعاملات خود این مســاله را مورد توجه قرارداده اســت و با توجه به اینکه  
راهگذر بین المللی شمال-جنوب یکی از مزیت های جمهوری اسلامی ایران برای اتحادیه 
اوراســیا است، امیدواریم که این الگو در خصوص  همکاری چندجانبه ریلی میان ایران و 
اعضا اتحادیه در این راهگذر بین المللی عملیاتی شــود.به گزارش ایســنا، متن سخنرانی 
محمدرضا عارف در نشســت روسای دولتهای عضو اتحادیه اقتصادی اوراسیا که با حضور 
روسای هیات های کشورهای عضو اصلی، هیات ناظر و کشورهای )مدعو۱+۸( در ایروان 

پایتخت ارمنستان برگزار شد،  به این شرح است:
خانم ها و آقایان؛

حضار گرامی؛
سلام علیکم؛

در ابتدا مایلم از میزبانی سخاوتمندانه کشور دوست و برادر جمهوری ارمنستان در طول 
این نشســت تشکر و قدردانی نمایم.همچنین لازم است تأکید کنم که از حضور در میان 
شما و شرکت در این نشست ارزنده آن هم با چنین موضوع قابل توجهی بسیار خرسندم. 
فراهم آوردن بازار مشــترک در چهار حوزه کالا، خدمات، سرمایه و کار به عنوان یکی از 
اهداف غایی اتحادیه اقتصادی اوراســیا مطرح شده اســت که از آنها به اختصار با عنوان 
»چهار آزادی« یاد می شــود. اینها اهدافی اســت که در راهبرد 2۰2۵ اتحادیه گنجانده 
شــده و در بیانیه سال گذشته نیز توسط کشــورهای عضو مورد تأکید مجدد قرار گرفته 
اســت؛ باید اذعان داشت که این چشــم انداز فارغ از منافع اقتصادی و مادی که به ذهن 

متبادر می کند، از منظر فرهنگی و انسانی نیز بسیار دلپذیر و نویدبخش است.
عالیجنابان؛پیشــرفت های فناورانه در دهه های اخیر به قدری سریع و گسترده بوده که 
انطباق با آن در همه حوزه های مختلف فعالیت انســانی مبــدل به ضرورتی گریزناپذیر 
شــده است. امروزه فناوری نقش تســهیل کننده ای در امور مختلف  از ساده ترین امور 
فــردی گرفته تا پیچیده ترین امور بین المللی بازی می کند و بازار نیز به عنوان یک امر 

اجتماعی از این قاعده مستثنی نیست.
تجربه نشــان داده است که فناوری به شــکل قابل توجهی می تواند موجب بهبود عملکرد 
شــده و جبران کننده برخی کاستی های ساختاری باشد. مایه خوشحالی است که اتحادیه 
اقتصادی اوراسیا نیز به نقش و اهمیت فناوری واقف بده و بر همین اساس، توسعه زیرساخت 
های دیجیتال را در زمره اهداف اصلی خود گنجانده است.همانطور که به درستی در عنوان 
نشســت حاضر مشاهده می شود، دیجیتالی شدن را باید تضمینی برای تحقق چهار آزادی 
مورد بحث دانســت. از آنجا که راهگذر بین المللی شــمال – جنوب را یکی از مزیت های 
محوری ایران برای اتحادیه اوراسیا می دانم، مایلم از ضرورت دیجیتالی شدن توسعه حمل 
و نقل و لجستیک به عنوان یکی از الزامات اساسی تحقق چهار آزادی مورد بحث مثال بزنم. 
همانطور که می دانید در تعاملات ترانزیتی، با فرض برداشــته شدن همه موانع موجود اعم 
از تعرفه و گمرک و کنترل های مرزی، کماکان اگر روندهای لجســتیکی به شــکلی سریع،  
چابک و بهینه انجام نپذیرد تبادل میان کشــورهای عضو یا دارای تأخیر خواهد بود و یا به 

صرفه تمام نخواهد شد.
تقویت زیرســاخت های موجود در کنار تکمیل و توسعه زیرساخت های جدید حتماً واجد 

اهمیت اســت و باید در دستور کار کشــورها قرار داشته باشد؛ اما اگر گسترده ترین شبکه 
زیرساختی نیز در این حوزه پدیدار شود، مدیریت صحیحی این شبکه نقشی تعیین کننده 
در برون داد عملیاتی آن خواهد داشت. بهره برداری صحیح از فناوری های جدید در عرصه 
مدیریت این شــبکه ها، مهم و ضروری به شمار می رود. در یک چنین چارچوبی است که 
باید از ضرورت دیجیتال ســازی کریدورهای حمل و نقل به مثابه رکنی اساســی در تحقق 
چهار آزادی مورد بحث صحبت کرد. جای خوشــحالی است که اتحادیه اقتصادی اوراسیا با 
تصویب نقشــه راه دیجیتال سازی حمل ریلی بار در تعاملات خود با چین و ازبکستان این 
مســئله را مورد توجه قرار داده است و اقدامات خوبی در این راستا در دست انجام است. ما 
امیدواریم که این الگو در خصوص همکاری های چندجانبه ریلی میان جمهوری اســلامی 
ایران و اعضاء اتحادیه در راهگذر بین المللی شمال – جنوب نیز به وقوع پیوسته و عملیاتی 
شــود. لازم است اعلام نمایم که ما آماده هر گونه همکاری در این خصوص هستیم. حضار 

محترم؛
یکی دیگر از جنبه های دیجیتالی ســازی که می تــوان تضمین کننده تحقق چهار آزادی 
باشــد، در ســطح حاکمیت و دولت های عضو اتفاق می افتد و بــا حکمرانی دیجیتال در 

ارتباط اســت. حکمرانــی دیجیتال در تصمیمات، رویه ها و خدمــات دولتی موجب ارتقاء 
کیفیت و کاهش پیچیدگی و تأثیرات منفی عوامل انســانی می شــود که این نتایج نقشی 
محوری در تضمین تحرک آزادانه سرمایه و نیروی کار میان کشورهای عضو خواهند داشت.

در همین راســتا لازم می دانم یادآور شوم که جمهوری اســلامی ایران از دو دهه پیش و 
به فراخور تحولات در عرصه فناوری تلاش نموده اســت تا حکمرانی دیجیتال را در سطوح 
مختلف به عنوان یکی از دســتور کارهای خود بگنجاند و از همین رو، تجارب فراوانی را در 
ســطح ملی کسب نموده اســت که از آخرین تلاش ها در این خصوص می توان به طراحی 
ســامانه جامع تجارت اشــاره نمود. ما آماده ایم در هم افزایی میان دولت های عضو و بهره 
برداری از ظرفیت های موجود در بخش خصوصی هر کشــور با موضوع حکمرانی دیجیتال 
فعالانه مشــارکت نماییم.در انتها لازم است تأکید کنم که جمهوری اسلامی ایران با توجه 
به درخواســت عضویت ناظر در اتحادیه اقتصادی اوراســیا، تمایل دارد مشــارکت خود با 
کشــورهای عضو را در ســطح دو جانبه و چند جانبه به شکلی نظام مند گسترش بخشد و 
همکاری ها در حوزه اقتصاد دیجیتال قطعاً جایگاهی محوری در این عرصه خواهند داشت.

از بذل توجه و عنایت شما سپاسگزارم.

رئیس جمهور گفت: در قوانین برنامه های سوم و چهارم کشور سلامت مردم در اختیار بازار بود. 
یعنی اگر کســی پول داشت و بیمار می شد بیماری اش خوب می شد.به گزارش خبرنگار مهر، 
مسعود پزشکیان رئیس جمهور در چهاردهمین همایش نخبگان کشور و در روز ملی نخبگان، 
در سالن اجلاس سران ضمن تسلیت شهادت سید مقاومت و همراهان عزیزش، گفت: در دوره 
شــاه یک محصل معمولی بودم و ادعای نخبگی هم نداشــتم. دیپلم هنرستان گرفتم و برای 
خدمت ســربازی به زابل اعزام شــدم و در آن دوران متوجه شدم دنیا را باید جور دیگری نگاه 
کرد، چون دیدم در جامعه نمی توان با شیطنت های کودکانه زندگی کرد و باید جور دیگری بود.

وی افزود: از نظر اجتماعی در یک خانواده معمولی در شــهری کوچک بودم و پدرم هم پولی 
نداشــت و کارمند معمولی بود، اما تصمیم گرفتم که وارد رشته پزشکی شوم.پزشکیان تاکید 
کرد: در ۵ -۶ ماه بدون معلم و امکانات درس خواندم و چون تصمیم گرفته بودم همه مصائب 
و مشــکلات این راه را تحمل کردم. فکر هم نمی کردم روزی به دانشگاه بیایم؛ مانند امروز که 

اصلًا فکر نمی کردم که رئیس جمهور شوم.در دانشگاه تلاش کردم تا به مردم خدمت کنم
رئیس جمهور ادامه داد: در دوران تحصیل در دانشــگاه تلاش کردم تا به مردم خدمت کنم تا 
آنها اعتقادات ما را باور کنند، چون آن زمان چپی ها بیشتر در دانشگاه بودند و در رشته پزشکی 
هم حضوری پررنگ داشتند.پزشــکیان با اشــاره به وقوع انقلاب اظهار کرد: پس از آن انقلاب 
شــد، جنگ شد و بنده در لشکر عاشورا حضور داشــتم. آن زمان در تمام عملیات های لشکر 

عاشورا، عملیاتی نبود که انجام شود و بنده در آن عملیات نقشی نداشته باشم و چه مستقیم 
حضور داشــتم و یا چه در پشت جبهه مشغول تدارکات برای لشکر بودم.رئیس جمهور افزود: 
آن زمان در امتحان کتبی که برگزار شد در کل کشور دوم شدم، به گونه ای که استادان بنده 
باور نمی کردند من با آن همه بازیگوشــی دوم شــوم اما با این نگاه درس را می خواندم تا برای 
آنکه مشکلات مردم را حل کنم نه آنکه به پست و پولی برسیم؛ تا الان نه مجوز مطب گرفتم 
و نه مطب و سهامی دارم.چرا نباید در مملکتمان، نتوانیم مشکلات مردم را خودمان حل کنیم

رئیس جمهور با اشــاره به لزوم حل مشــکلات مردم گفت: درد ما این است که چرا نباید در 
مملکتمان، نتوانیم مشکلات مردم را خودمان حل کنیم. این درد مرا به سیاست کشاند چون 
دیدم در زمان نمایندگی با یک تصمیم می توانم بسیاری از مشکلات مردم را حل کنم و این امر 
فقط با پزشکی حل نمی شد.وی با انتقاد از قوانین بهداشت و درمان در برنامه های سوم و چهارم 
تاکید کرد: در قوانین برنامه های سوم و چهارم کشور سلامت مردم در اختیار بازار بود. یعنی اگر 
کســی پول داشت و بیمار می شد بیماری اش خوب می شد. در حالی که سلامت از نظر علمی 

غیر قابل واگذاری به بازار است و نمی شود گفت چون تو پول نداری نمی توان تو را عمل کرد.

پزشکیان ادامه داد: هرچند بعداً ]برای بخش بهداشت و درمان[ قوانین طراحی و تصویب کردیم 
که البته در جاهایی عمل شــد و در جاهایی به آن عمل نشد.وی در بخش دیگری از سخنان 

خود گفت: ما ایرانی هستیم و باید برای مملکت خود راه چاره پیدا کنیم و قرار نیست دیگران 
بیایند تا مشکلات ما را حل کنند، بلکه آنهایی که می دانند و می فهمند و اراده دارند، راه را پیدا 
می کنند. اگر راه پیدا نکردیم، راه را می سازیم تا آنجایی که مردم مملکتمان را از این مشکل و 
گرفتاری در بیاوریم.رئیس جمهور بیان کرد: حل مشکلات کشور توسط افرادی صورت می گیرد 
کــه ذهنی پویا، خلاق و ناآرام دارند، زیرا آدم هایی که در قالبی فرو می روند، نمی توانند کاری 
کنند، بلکه آدم هایی می توانند ما را نجات دهند که این وضعیت را نمی پذیرند و به دنبال راهی 
هستند که ما را از این وضعیت خارج کنند.هنر این نیست که کشور را رها کنیم و برویم؛ هنر 
این است که بمانیم و مشکلات را حل کنیم پزشکیان تاکید کرد: هنر این نیست که کشور را 
رها کنیم و برویم بلکه هنر این است که بمانیم برای مردممان گرفتاری ها و مشکلات آنها را حل 
کنیم، علی رغم همه مشکلاتی که ممکن است برای آدم ایجاد کنند چطور که ایجاد می کردند.

رئیس جمهور با اشاره به رد صلاحیتش در انتخابات مجلس گفت: کما اینکه بنده را در انتخابات 
مجلس رد صلاحیت کردم و رئیس جمهوری بماند بالاخره ما در جامعه با این نوع نگاه ها درگیر 
هستیم ولی باید بمانیم و ادامه دهیم و تلاش کنیم و بجنگیم تا مشکلات مملکت را حل کنیم. 
مشــکل مملکت با کسانی حل می شود که اراده برای حل آنها و حل درد مردم را دارند.رئیس 
جمهور با بیان شعری، اظهار کرد: »مرد را دردی اگر باشد خوش است؛ درد بی دردی علاجش 
آتش است.« ما باید کاری بکنیم، از وضعیتی که در آن گرفتار هستیم خارج شویم و این کار را 
کسانی که می دانند و می فهمند و می توانند و می خواهند، می توانند انجام دهند، زیرا به تنهایی 

با علم نمی شود مشکلات را حل کرد و باید مهارت و انگیزه برای حل مشکلات داشته باشیم.
نیامدیم برای خودمان و اطرافیان خود محلی برای خوردن و بردن و قیافه گرفتن درست کنیم

پزشکیان با اشــاره به زندگی خود اذعان کرد: من به عنوان یک رئیس جمهور زندگی راحتی 
ندارم. گاهی هم از خود ســوالاتی می کنم که برای خودم هم عجیب اســت، اما اینکه بتوانیم 
مشــکل مردم را حل کنیم گوارا اســت. ما نیامدیم برای خودمان و اطرافیان خود محلی برای 
خوردن و بردن و قیافه گرفتن درســت کنیم، بلکه آمدیم گره و مشــکلات مردم را حل کنیم 
و برای این باید تلاش کنیم.وی با اشاره به نخبگان حاضر در سالن اجلاس، تصریح کرد: شما 
نخبگان می توانید در این راه کمک کنید و بدانید که راه ســخت اســت. البته بنده با وزیران 
آموزش عالی و آموزش و پرورش قرار اســت، در جلساتی روش آموزشمان را که از نظر علمی 
روش درســتی نیست، اصلاح کنیم، زیرا حداقل باید پنج مهارت را به کسی که تحت آموزش 
فراگیر است، در ضمن آموزش هر رشته ای که می خواند، منتقل کنیم.رئیس جمهور در تشریح 
این ۵ مهارت، گفت: اول کار تیمی اســت. دوم حل مســئله است برای اینکه آن فرد بداند اگر 
در جایی قرار گرفت و با مشکلی واقع شد، بتواند آن را چگونه حل کند. سوم موضوع ارتباطات 
اســت. برای آنکه افراد بتوانند زمانی که دارای مشــکل می شوند با دیگران ارتباط برقرار کنند 
تا مشــکل را حل کنند. چهارم موضوع ساختارمندی است. برای آنکه بتوانیم به صورت جامع 
و تشکیلاتی مسئله را دیده و برای آن ساختار درست کنند و نکته پنجم مدیریت است. اینها 
مهارت هایی اســت که باید آموزش دهیم در حالی که متأسفانه شاهدیم در حال حاضر، حتی 
دو نفر نمی تواند در کنار یکدیگر کار کنند و تا به مشکلی برخورد می کنند قهر کرده و می روند.

مملکت به نخبگان بیش از افراد عادی نیازمند اســت وی ادامه داد: حل مشــکل روش دارد و 
کار تیمی نیازمند تغییر رفتار بوده و اینکه چگونه با یکدیگر نشسته و هم افزایی کنیم. این ها 
مســائلی است که از کلاس ها باید به بچه های خود آموزش دهیم، چون وقتی سن آنها بیشتر 
می شــود نمی توانیم این موضوعات را به آنها منتقل کنیم.رئیس جمهور خطاب به نخبگان در 
سالن اجلاس سران گفت: برادران و خواهران! مملکت به شما نیازمند است، آدم های معمولی را 
هم کشور نیاز دارد ولی آنها در حد خودشان هستند، اما برای برون رفت از این چالش ها نخبگان 

باید گره از گره مشکلات مردم و کشور چه به لحاظ فرهنگی و اجتماعی باز کنند.

وزیر کشور با اشاره به موضوع تعیین تکلیف اتباع غیر مجاز ساکن در کشور گفت: آنها برادران ما هستند و مشترکات زیادی باهم 
داریم، اما ایران بیش از این امکان پذیرش اتباع را ندارد.به گزارش خبرگزاری مهر، اسکندر مؤمنی در جمع خبرنگاران اظهار داشت: 
موضوع اتباع خارجی غیرمجاز، یک مسئله ملی است که طبیعتاً در پیشانی آن، فراجا قرار دارد. با توجه به مطالبه مردم و دولت، 
در برنامه کار سردار رادان قرار دارد. این موضوع، بین بخشی است و ما طرح های لازم را آماده کردیم و بخش های دیگری که متولی 
اسکان، کار و شغل برای اتباع هستند، باید دخیل شوند تا این طرح به درستی اجرا شود.وی افزود: آنها برادران ما هستند و مشترکات 
زیادی باهم داریم، اما ایران بیش از این امکان پذیرش اتباع را ندارد. بخش قابل توجهی از منابع و یارانه های کشور صرف اتباع 
می شود؛ بنابراین اولویت ما با طرح و برنامه مناسب، اخراج و طرد اتباع غیرمجاز است و فراجا نیز به همین ترتیب عمل می کند و 

در همه کشور به همین شکل است.

نماینده ولی فقیه در سازمان حج و زیارت گفت: سید مقاومت در دل ها حکومت می کرد و کسی که بر دل ها 
حکومت می کند پایدار خواهد شد.به گزارش خبرنگار مهر، حجت الاسلام سید عبدالفتاح نواب نماینده ولی 
فقیه در حج و زیارت در جمع خبرنگاران، اظهار داشت: گزارش هایی که ما از سرزمین وحی داریم زائران 
فراوانی از کشورهای مختلف اسلامی در این سرزمین به نیابت از شهید نصرالله زیارت کرده اند.وی ادامه داد: 
سید مقاومت در دل ها حکومت می کرد و کسی که بر دل ها حکومت می کند پایدار خواهد شد.نماینده ولی 
فقیه در سازمان حج وزیارت گفت: امیدواریم خون پاک این شهید در روند پیشبرد اهداف انقلاب اسلامی 

و جبهه حق اثر گذار باشد.

نواب درجمع خبرنگاران:

سید مقاومت در دل ها حکومت 
می کرد

مومنی در جمع خبرنگاران:

ایران بیش از این امکان پذیرش اتباع را 
ندارد

پزشکیان در همایش ملی نخبگان؛

هنر رها کردن و رفتن از کشور نیست بلکه ماندن و حل مشکلات است

عارف در نشست عمومی سومین مجمع اقتصادی اوراسیا اعلام کرد

حکمرانی دیجیتال دو دهه است در دستور کار ایران قرار دارد/ مایل به گسترش مشارکت با کشورهای عضو هستیم
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گزیده خبر کاهش دهد را  کننده  تولید  تورم  توانسته  مرکزی  بانک  ارزی  سیاست های  فرزین: 

رئیــس کل بانک مرکزی به ارائه آماری در خصوص تاثیرگذار 
بودن سیاســت های ارزی بانک مرکزی پرداخت و عنوان کرد: 
آمار موجود نشــان می دهد که سیاســت ارزی توانسته است 
تورم تولیــد کننده را کنترل کنــد و کاهش دهد.به گزارش 
ایســنا، محمدرضا فرزین رئیس کل بانک مرکزی در جلســه 
علنی امروز سه شــنبه  مجلس شــورای اســامی در جریان 
رســیدگی به گزارش کمیســیون صنایع و معــادن در مورد 
بررســی عملکرد دستگاه های مســئول در تأمین و تخصیص 
نیازهای ارزی واحدهای صنعتی و تولیدی کشــور مواد اولیه 
و تجهیــزات مورد نیاز بــا بیان اینکه »در مجمــوع معتقدم 
بخش عمده آنچه که در گزارش ارائه شد در بانک مرکزی در 
حال اجرا اســت«، اظهار کرد: سیاست ارزی به طور کلی باید 
در خدمت شاخص های اقتصاد کان باشد یعنی اگر ما در ارز 
مقرراتی وضع می کنیم برای این اســت که می دانیم ارز یک 
متغیر بســیار مهم است و باید ارزش پول ملی را حفظ کنیم.

وی بــا تاکید بر اینکه آنچــه که در بانک مرکزی در خصوص 
سیاســت های ارزی در حال انجام اســت، از لحــاظ میدانی 
متناســب با آن چیزی اســت که باید در بسیاری از مجموعه 

متغیرهــای کان دنبال شــود، گفت: ســه وزارتخانه داریم 
کــه در تخصیــص ارز نقش اساســی دارند کــه عبارتند از 
وزارتخانه هــای صمت در زمینه تخصیــص کالاهای صنعتی، 
وزارت جهاد کشــاورزی در زمینه تخصیص کالاهای اساسی 
خوراکــی و وزارت بهداشــت و درمان. در بانــک مرکزی با 
ارز ســر و کار داریــم و اینکــه ارز به چه کالایــی تخصیص 
داده می شــود قاعدتاً وظیفه تخصصی دســتگاه های مربوطه 
اســت. این موضوع در قانون بودجه نیز دیده شــده است که 
کمیته ای زیر نظر معاون اول تشکیل شود تا در فرایند تامین 
و تخصیص ارز نظارت لازم را داشــته باشد.وی ادامه داد: در 
این خصوص از ســال گذشــته کمیته ای تحت عنوان کمیته 
تامین و تخصیص ارز با حضور ۳ وزارت خانه مذکور تشــکیل 
دادیم و در ابتدای ســال جاری با این ســه دستگاه جلسه ای 
گذاشــتیم و ۳۶ میلیارد دلار سهمیه برای وزارت صمت، ۱۵ 
میلیــارد دلار بــه وزارت جهاد کشــاورزی و ۴ میلیارد دلار 
نیز سهمیه به وزارت بهداشــت تخصیص دادیم و در مجموع 
۵۵ میلیارد دلار ســهمیه در این کمیتــه تعیین کردیم و به 
صــورت ماهانه در حال کنتــرل فرآیندهای ثبت ســفارش، 

تخصیــص و تامین هســتیم.رئیس کل بانــک مرکزی عنوان 
کرد: خوشــبختانه بر اساس آخرین آماری که داریم، تا هشتم 
مهرماه ســال جــاری ۲۲.۲ میلیارد دلار از ســهمیه وزارت 
صمت تامین شــده است.  همچنین تاکنون ۸ میلیارد دلار از 
ســهمیه وزارت جهاد کشاورزی و ۲.۲ میلیارد دلار از سهمیه 
وزارت بهداشت تامین شده است و در مجموع خوشبختانه از 
۵۵ میلیارد دلاری که در ابتدای ســال تعیین کردیم تاکنون 
۳۲.۴ میلیارد دلار تامین کرده ایم. خوشــبختانه تا الان تامین 
و تخصیص ارز تا حدود ۸۰ درصد اســت و امیدواریم که این 
رقم به بالای ۸۰ درصد برســد.فرزین با اشــاره به نظام ارزی 
کشــور عنوان کرد: ما برای مدیریت ارز چندین قانون داریم 
کــه یکی از آنها قانون مبارزه با قاچاق کالا و ارز اســت؛ این 
قانون می گوید صادرکنندگان باید ارز خود را به داخل کشور 
بازگردانند و انتخاب روش آن نیز بر عهده خودشــان اســت؛ 
همچنین در این خصوص در دولت آیین نامه ای مصوب شــده 
اســت که می گوید ۱۰۰ درصد ارز ناشی از صنایع پتروشیمی 
پالایشــگاهی و مواد معدنی به جز نیازهای خودشان، باید از 
طریق ســامانه نیما عرضه شــود. نظامی که در بانک مرکزی 

طراحی کرده ایم دقیقاً در همین چهارچوب اســت و به صنایع 
پتروشــیمی پالایشــگاهی و مواد معدنی گفته ایم که ارز خود 
را در ســامانه نیما عرضه کنید.وی با بیــان اینکه عرضه ارز 
نیما بیشــتر توسط بانک مرکزی تامین می شود، افزود: حدود 
۵۲ درصد ارز نیما توســط بانک مرکزی تامین می شــود، ۳۴ 
درصــد این ارز را پتروشــیمی ها و ۶ درصد پالایشــگاهی ها 
تامیــن می کننــد و فولادی ها نیــز به دلایل مشــکاتی که 
داشــتیم در سامانه اشخاص ارز خود را ارائه می کند. بنابراین 

بزرگترین عرضه کننده در ســامانه نیما بانک مرکزی است.
رئیــس کل بانک مرکزی در ادامه به ارائه آماری در خصوص 
پرداخت  بانــک مرکزی  ارزی  بودن سیاســت های  تاثیرگذار 
و عنــوان کرد: آخرین رقم نــرخ تورم نقطه بــه نقطه تولید 
کننده که برای شــهریور ماه اســت ۲۵ درصد و ۱۲ ماهه آن 
۲۷.۴ درصد اســت یعنی عماً نرخ تــورم تولید کننده که تا 
۲ الی ۳ ســال پیش حدوداً به بالای ۱۰۰ رســیده بود الان 
در شــاخص نقطه به نقطه ۲۵ درصد اســت که جزء رقم های 
پایین طی سال های گذشته اســت. تورم نقطه به نقطه تولید 
کننده بســیار متاثــر از نرخ ارز و ارزی اســت که تخصیص 
داده می شــود و آمار موجود نشان می دهد که سیاست ارزی 
توانسته است تورم تولید کننده را کنترل کند و کاهش دهد.

فرزیــن بــا تأکید بــر اینکه عمــوم ارزی که بانــک مرکزی 
تخصیــص می دهد برای واردات کالاهای ســرمایه ای و مواد 
اولیه تولید اســت، گفــت: دیدگاهی مطرح می شــود که اگر 
قیمــت ارز افزایــش پیــدا کند صــادرات نیــز افزایش پیدا 
می کند، که تصور درســت نیست چرا که یکی از سیاست های 
اساســی ما باید کنترل نرخ ارز باشــد. دربــاره ارز نیمایی از 
ابتدای ســال تاکنون قیمت این ارز از حدود ۴۱ هزار تومان 
تا بیش از ۴۶ هزار تومان رســیده اســت یعنی ما تحت تاثیر 
متغیرهای بنیادین اصاحاتی در نرخ ارز انجام داده ایم. سایر 
موارد را به سامانه ارز اشــخاص و توافقی برده ایم که طرفین 
با هــم توافق می کنند و نرخ شــکل می گیرد. این موضوع به 
نــرخ غیر رســمی ارز که در بازار آزاد شــکل می گیرد کمک 
بســیاری می کند و خوشــبختانه می بینیم که طی یک و نیم 
ســال تا دو ســال اخیر با وجود بســیاری از شوک ها که در 
حوزه سیاســتی و امنیتی داشتیم توانســته ایم نرخ ارز بازار 
آزاد را به ثباتی برســانیم چرا که توانستیم تامین و تخصیص 
ارز تجاری را به ثبات برســانیم.وی ادامه داد: یک اتفاقی که 
طی ســال جاری افتاد این بود که اقدام مشترکی بین صمت، 
گمرک و بانک مرکزی برای بســتن کارت های اعتباری انجام 
شــد. همچنین در ســال جاری خوشــبختانه صادرات رشد 
خوبی داشــته است و بر اســاس آخرین آمار گمرک صادرات 
غیر نفتی ۷/۶ درصد رشــد داشته اســت همچنین در حوزه 

۷ درصد رشد داشته ایم. واردات حدود 

نفت از ۹۰ دلار دورتر شد
تحلیلگران برای پنجمین ماه متوالی، 
پیش بینی خود از قیمت نفت در سال 
۲۰۲۴ را با اشاره به تقاضای ضعیف تر 
و ابهام نســبت بــه برنامه های تولید 

اوپک، تنزل دادند.
به گزارش ایســنا، نظرسنجی ماهانه 
رویترز نشــان داد تحلیلگران انتظار 
دارند با وجود ریسک های ژئوپلیتیکی، 
قیمت نفت تحت فشار کاهشی بماند.

در نظرسنجی رویترز از ۴۱ تحلیلگر و اقتصاددان که در دو هفته گذشته انجام شد، 
میانگین قیمت هر بشکه نفت برنت در سال جاری، ۸۱ دلار و ۵۲ سنت پیش بینی 
شد که پایین ترین قیمت پیش بینی شده در نظرسنجی های رویترز از فوریه بوده و از 
قیمت ۸۲ دلار و ۸۶ ســنت که در اوت پیش بینی شده بود هم کمتر است.میانگین 
قیمت نفت آمریکا هم ۷۷ دلار و ۶۴ ســنت پیش بینی شد که پایین تر از قیمت ۷۸ 
دلار و ۸۲ سنت پیش بینی شده در اوت است. راجر ردِ، تحلیلگر ارشد انرژی در بانک 
ولــز فارگو گفت: ضعف اخیر قیمت نفت، تا حــدودی به نگرانی درباره نحوه و زمان 
بازگشت بشکه های نفت اوپک به بازار و همچنین شاخص های تقاضای ضعیف تر چین 
برمی گردد. اکنون پیش بینی می شود تقاضای جهانی برای نفت به میزان ۰.۹ تا ۱.۲ 
میلیون بشــکه در روز در سال ۲۰۲۴ رشد کند که کمتر از برآورد قبلی یک تا ۱.۳ 

میلیون بشکه در روز است.

قالیباف بیان کرد

تخصیص بیش از ۸ میلیارد دلار ارز 
برای ساخت خودرو

رئیس مجلس شورای اسامی 
با تاکیــد بر لــزوم اصاح و 
تنظیم عرضه و تقاضا در بازار 
ارز گفت که مــا چند نرخی 
بودن ارز بر مبنای چهار یا پنج 
نرخ را قبول نداریم.به گزارش 
ایســنا، محمدباقــر قالیباف 
در جلســه علنی امروز ســه 
شنبه مجلس و بعد از قرائت 
گــزارش کمیســیون صنایع 
و معــادن در مورد بررســی 
مسئول  دستگاه های  عملکرد 
در تأمین و تخصیص نیازهای 

ارزی واحدهای صنعتی و تولیدی کشور مواد اولیه و تجهیزات مورد نیاز در 
جمع بندی مباحث مطرح شــده در مجلس گفت: بحث درباره مباحث ارزی 
وجود دارد. زخم کهنه ای که از دهه ۷۰ ادامه پیدا کرده و مشکل حل نشده 
و با فراز و نشیب هایی همچنان ادامه دارد و باید چاره اندیشی شود.وی افزود: 
عرضه و تقاضا در بازار ارز تنظیم نیست و با شرایط ما، این امر همیشگی شده 
که باید اصاح شود.رئیس مجلس با بیان اینکه باید ارز براساس اولویت هایی 
تخصیص یابد، گفت: عرضه و تقاضا مشخص است و باید اصاحاتی صورت 
گیرد نه اینکه همچون سالیان گذشته ارز ۲۸ هزار و ۵۰۰ تومانی به کالاهایی 
داده شد که مشــمول آن نبود. قالیباف با اشاره به برنامه هفتم گفت: طبق 
برنامه هفتم باید سیاســت ها به نوعی تنظیم شده که امکان بیش اظهاری 
در واردات و کم اظهاری در صادرات نداشــته باشیم. اما اکنون سیاست ها به 
گونه ای اعمال می شــود که انگیزه به واردات داده و انگیزه ای برای صادرات 
نداریم. اگر این روند اصاح نشــود و عرضه را بالا ببریم نتیجه آن امضاهای 
طایی در وزارتخانه ها و شروع رانت است. وی از کمیسیون های اقتصادی و 

صنایع خواست که جلسات کارشناسی برای اصاح این روند تشکیل دهند.
قالیباف با اشاره به پیش بینی ۲۳ درصدی صادرات غیرنفتی در برنامه هفتم 
گفت که برای تحقق این سیاست ها باید عرضه و تقاضا تنظیم شود. *بیش از 
هشت میلیارد دلار ارز برای ساخت خودرو می دهیم رئیس مجلس با اشاره به 
موضوع خودرو گفت: بیش از هشت میلیارد دلار ارز در حوزه ساخت خودرو 
می دهیم. این جدا از بخشی است که به صورت قاچاق به داخل کشور می آید 

که باعث خارج شدن ارز از کشور هم می شود.
قالیبــاف با بیان اینکه دیدگاه های متفاوتی درباره نرخ ارز وجود دارد، گفت: 
چند نرخی بودن ارز بر مبنای چهار یا پنج نرخ را قبول نداریم. انتظار می رود 

که سیاست های ارزی اصاح شود.

سهم بانک ها از تسهیلات امهالی 
چقدر است؟

طبق آمارهای بانک مرکزی در پنج ماهه نخســت ســال جاری میزان تسهیات امهالی 
شبکه بانکی کشور به ۴۸ هزار و ۵۹۴ میلیارد تومان رسیده است.به گزارش ایسنا، اخیرا 
بانک مرکزی طی گزارشــی آمار تســهیات امهالی و غیرامهالی پرداختی توسط شبکه 
بانکی کشــور )تمامی بانک ها و مؤسسات اعتباری( از ابتدای فروردین ماه سال جاری تا 
پایان مردادماه را منتشــر کرده که بر اساس آن در این بازه زمانی؛ مجموعا هفت میلیون 
و ۸۳۲ هــزار و ۲۵۹ قفره تســهیات خرد و کان به ارزش بیــش از دو میلیون و ۲۹۵ 
هزار میلیارد تومان از ســوی بانک ها، پرداخت شــده که ســهم تسهیات امهالی از کل 
تســهیات پرداخت شــده ۴۸ هزار و ۵۹۴ میلیارد تومان )۴۸.۵ همت( است.تسهیات 
امهالی چیست؟تســهیات امهالی بانکی یا امهال وام به فرایند تاخیر در پرداخت مبالغ 
معوقه یا اصل و جریمه به توافق بین بانک و مشــتری اشــاره دارد. به عبارت دیگر، در 
صورتی که یک مشتری نتواند مبلغ اصل و جریمه را در زمان تعیین شده پرداخت کند، 
امهال تسهیات انجام می شود و امهال در تسهیات به معنای مهلت دادن در بازپرداخت 
آن اســت که البته براساس موقعیت های مختلف از شرایط ویژه ای برخوردار است.براین 
اساس، در مواقعی که افراد با مشکات خسارت های طبیعی، دست و پنجه نرم می کنند و 
بحث درآمد آن ها با مشکل مواجه می شود؛ یک تاخیر زمانی در بازپرداخت وام آن ها اتفاق 
می افتد. برای مثال در زمان همه گیری کرونا، امهال تســهیات برای عده ای از افراد ارائه 
شد که به واسطه آن توانستند بازپرداخت اقساط خود را در مدت طولانی تری انجام بدهند.

شبکه بانکی کشور طی پنج ماهه نخست سال جاری )تا پایان مرداد ماه( در مجموع ۴۵ 
هزار و ۸۰۱ فقره تسهیات امهالی به ارزش ۴۸ هزار و ۵۹۴ میلیارد تومان )۴۸.۵ همت( 
پرداخت کرده که از این میان سهم پنج بانک ملی، گردشگری، تجارت، صادرات و ملت، 
بیش از ۸۵ درصد از ســهم کل تسهیات پرداختی از سوی بانک ها و موسسات اعتباری 
است. براساس این آمار، بانک ملی ایران با ۲۷ هزار و ۲۷۹ فقره تسهیات امهالی به ارزش 
۱۰۸ هزار و ۸۷۸ میلیارد ریال )۱۰.۸۸ همت(، بانک گردشگری با ۵۲ فقره به ارزش ۱۰۸ 
هــزار و ۴۳۸ میلیارد ریال )۱۰.۸۴ همت(، بانک تجارت با دو هزار و ۳۹۹ فقره به ارزش 
۸۲ هزار و ۸۵۶ میلیارد ریال )۸.۲۸ همت(، بانک صادرات با هشــت هزار و ۸۶۷ فقره به 
ارزش ۵۶ هــزار و ۲۳۶ میلیارد ریال )۵.۶۲ همت( و بانک ملت یک هزار و ۷۱۱ فقره به 
ارزش ۴۵ هزار و ۹۳۸ میلیارد ریال )۴.۵۹ همت( در جایگاه اول تا پنجم ارائه تسهیات 

امهالی از سوی شبکه بانکی قرار گرفته اند.

بیت کوین با ســه درصد کاهش زیر ۶۴ هزار دلار معامله شــد. به نظر 
می رســد بازار رمزارزها به عدم اطمینان در مــورد تصمیمات آتی نرخ 
بهــره در ایالات متحده و همچنین خطر تشــدید تنش ها در خاورمیانه 
واکنش نشان می دهند.به گزارش ایســنا، مارکت نوشت، بیت کوین در 
ســاعت هفت و ۴۰ دقیقه صبح به وقت شرقی ۳.۰۱ درصد سقوط کرد 
و بــه قیمت ۶۳ هــزار و ۶۳۵.۵۷۷ دلار فروخته شــد.اتریوم در همان 
زمان ۱.۴۷ درصد کاهش یافت و به ۲۶۱۹.۳۱۸۴ دلار رســید.مجموع 
ارزش بــازار جهانی ارزهای دیجیتال در حال حاضر ۲.۲۵ تریلیون دلار 
برآورد می شــود که این رقم نسبت به روز قبل  ۰.۸۳ درصد کمتر شده 

است. در حال حاضر۵۵.۹۰ درصد کل بازار ارزهای دیجیتال در اختیار 
بیت کوین است که ۰.۲۴ درصد کاهش روزانه را ثبت کرده است.حجم 
کل بازار ارزهای دیجیتال در ۲۴ ســاعت گذشته ۸۰.۱۴ میلیارد دلار 
اســت که ۳۲.۴۲ درصد افزایش داشته اســت. حجم کل در امور مالی 
غیر متمرکز در حال حاضر ۴.۵۹ میلیارد دلار است که  ۵.۷۳ درصد از 
کل حجم ۲۴ ساعته بازار ارزهای دیجیتال  بوده و حجم تمام سکه های 
پایدار اکنون ۷۳.۵۳ میلیارد دلار اســت که ۹۱.۷۵ درصد از کل حجم 

۲۴ ساعته بازار ارزهای دیجیتال را تشکیل می دهد.

وزیر کار: حقوق مشاغل سخت 
باید افزایش یابد

وزیر کار با بیان اینکه ۸۵۰ هزار بازنشســته مشــاغل سخت و زیان 
آور در کشــور وجود دارد گفت: تنهــا امتیازی که هم اکنون به این 
افراد داده می شــود بازنشستگی پیش از موعد است ولی باید حقوق 
و دستمزد آنها هم تغییر کند. در این زمینه طبقه بندی مشاغل برای 

کارگاه های ســخت و زیان آور در حال انجام اســت.به گزارش ایسنا، 
احمد میدری در نشســت شــورای گفت وگوی دولت و بخش خصوصی 
اظهار کرد: ما بعضی مســائل را نمی توانیم حل کنیم و نوشــتن آیین 
نامــه هم مشــکات را حل نمی کند. مثا در بحــث طبس، آیین نامه 
معادن بسیار خوب نوشته شــده ولی امکان اجرای آن وجود ندارد. در 
بحث مشــاغل سخت و زیان آور هم اینگونه است.وی افزود: تجهیزات و 
ماشین آلاتی که در کشور وجود دارد فاقد ایمنی و استاندارد لازم است. 
اقتصاد معدن، کوچک اســت و نمی تواند به استاندارد این حوزه کمک 
کند. مشــاغل ســخت و زیان آور هم هزینه های بســیار سنگینی برای 
دولــت و مردم دارد. ما به عنوان دولت در این زمینه همراهی می کنیم 

ولی شرکتها و موسســاتی که بتواند اینها را از سخت و زیان آور خارج 
کنــد نداریم.وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعــی با بیان اینکه ۸۵۰ هزار 
بازنشســته بر اساس قانون مشاغل ســخت و زیان آور بازنشته شده اند 
گفت: این تعداد رو به افزایش است. پیشنهادی در شورای حفاظت فنی 
در این زمینه ارایه شــده که کارگران کمتری در شرایط سخت و زیان 
آور کار کنند. ما تنها امتیازی که می دهیم بازنشســتگی پیش از موعد 
اســت ولی باید حقوق و دســتمزد آن هم تغییر کند. باید طبقه بندی 
مشــاغل برای کارگاه های ســخت و زیان آور انجام شود.میدری تصریح 
کرد: درخصوص طبقه بندی مشاغل سخت با کمک کارشناسان وزارت 
تعاون به راه حلی که تاکنون پیشــنهاد نشــده بود رسیده ایم. سازمان 

تامین اجتماعی باید سامانه ای در این زمینه ایجاد کند.

طبق اعام گمرک، عراق روی برخی محصولات وارداتی عوارض گمرکی ۳۰ درصدی 
اعمال کرده اســت.به گزارش ایسنا، سفارت جمهوری عراق در تهران طی اطاعیه ای، 
اباغ دســتورالعمل جدید دولت این کشور مبنی بر اعمال عوارض گمرکی معادل ۳۰ 
درصد روی قوطی های آلومینیومی برای نوشیدنی های گازی، آبمیوه ها و نوشیدنی های 
انرژی زا را اعام کرد.طبق این اطاعیه، این عوارض گمرکی جدید برای این محصولات 
با کد تعرفه ۷۶۱۲۹۰۱۰ از تمامی مبادی وارداتی به عراق و همه کشورها اعمال شده  

و به مدت چهار سال نیز، بدون کاهش برقرار است.

مدیرعامل شرکت برق منطقه ای تهران گفت: در حوزه تجدیدپذیرها با رویکرد جدی تری وارد شده  و برای قدم اول قرار است اولین نیروگاه 
یک مگاواتی تجدیدپذیر در غرب تهران ایجاد شــود.به گزارش ایســنا، فرهاد شبیهی امروز در ششمین همایش نیروگاه های تجدیدپذیر، با 
بیان اینکه تابستان امسال را در حالی پشت سر گذاشتیم که همچنان سهم کم تجدیدپذیرها برای تولید پایدار برق جزو دغدغه های اصلی 

اســت، افزود: تمام توان خود را به کار گرفته ایم تا ســهم تجدیدپذیرها را افزایش دهیم صنعت برق نیز ثابت کرده اســت که می تواند چالش ها را پشت سر بگذارد.مدیرعامل شرکت برق 
منطقه ای تهران اظهار امیدواری کرد که با استفاده از ظرفیت های موجود و با تعریف طرح های جدید بتوان در این مسیر گام برداشت.شبیهی با بیان اینکه در برق تهران تاکید روی توسعه 
تجدیدپذیرهاست، اظهار کرد: در بدنه جامعه ظرفیت های قوی و قدرتمندی وجود دارد که با جلب رضایت سرمایه گذاران در شهرهای بزرگ به خصوص تهران امیدواریم بتوانیم بخشی 
از محدودیت های را توسط انرژی های تجدیدپذیر تامین کنیم.به گفته وی در نظر داریم یک مگاوات نیروگاه در غرب تهران ایجاد کنیم که این موضوع یک حرکت جدید برای استفاده از 

انرژی های تجدیدپذیر است و امیدواریم طی دو روز آینده و در این همایش به اهداف پیش بینی شده دست یابیم.

افزایش عوارض گمرکی عراق 
روی برخی محصولات وارداتی

احداث نخستین نیروگاه تجدیدپذیر یک مگاواتی در 
غرب تهران

آگهی دعوت  به مجمع عمومی عادی به طور 
العاده  فوق 

شرکت برفاب )سهامی خاص( 
به شماره ثبت 1345 و شناسه ملی 10340046788 

بدینوسیله به اطاع ســهامداران محترم شرکت برفاب )سهامی 
خاص( می رساند، مجمع عمومی عادی به طور فوق العاده رأس 
ســاعت ۱۰ صبح روز پنج شنبه مورخ ۱۴۰۳/۰۷/۲۶ در آدرس: 
تهران، خیابان گاندی، خیابان ســیزدهم، پاک ۱۶، ساختمان 

برفاب کدپستی: ۱۵۱۷۷۵۳۷۱۴ برگزار می گردد. 
دســتور جلسه مجمع عمومی عادی به طور فوق العاده: 

انتخاب مدیران؛   .۱
اعضای هیئت مدیره.  تعیین سمت   .۲

امضای مجاز.  تعیین صاحبین   .۳

هیئت مدیره شرکت برفاب )سهامی خاص(  

بیت کوین با خطر تشدید درگیری ها در خاورمیانه سقوط کرد
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یک اســتارت آپ چینی مدعی اســت باتری کوچکتر از سکه ابداع 
کرده که شــامل ۶۳ ایزوتوپ هســته ای است و در آینده می تواند 
بدون نیاز به شــارژ تا ۵۰ سال برق تولید کند.به گزارش خبرگزاری 
مهر به نقل از گیزموچاینا، موبایل، لپ تاپ، هدفون، ساعت هوشمند، 
تبلت همگی به شارژ روزانه نیاز دارند. بسیاری از افراد نیز هنگامیکه 
دستگاهشــان را شارژ نکرده باشند با چالش روبرو می شوند.در این 
میان با وجود پیشــرفت هایی مانند فناوری های شــارژی سریع و 
قانون اتحادیه اروپا برای پورت شارژ یکسان در همه دستگاه ها، این 
مشکل همچنان باقی اســت. اکنون یک استارت آپ چینی باتری 
جدیدی ابداع کرده که می تواند بدون نیاز به شــارژ یا فرایندهای 
 )Betavolt(»نگهداری برای ۵۰ سال برق تولید کند. شرکت »بتاولت
این باتری را ســاخته است. جالب آنکه این باتری هسته ای است و 
شرکت توانســته ۶۳ ایزوتوپ هسته ای را در یک باتری کوچک تر 
از سکه بگنجاند.باتری هسته ای بتاولت هم اکنون ۱۰۰ میکرووات 
در ۳ ولــت تولید می کند و ابعاد آن ۱۵ در ۱۵ در ۵ میلیمتر مربع 
است. هرچند هدف اصلی شرکت دستیابی به بازده یک وات برق تا 
۲۰۲۵ میلادی است. این فناوری از انرژی حاصل از ایزوتوپ های در 
حال فروپاشی بهره می برد. این کانسپت در قرن بیستم توسه یافت. 
باتری های گرما هسته ای پیشین که در فضاپیماها، سیستم های زیر 
آب و ایســتگاه های علمی از راه دور استفاده می شد، با چالش های 
مربوط به هزینه و اندازه مواجه بودند.شــرکت سازنده مدعی باتری 
هسته ای هم اکنون در مرحله آزمایش است و بتاولت تصمیم دارد 
تولید انبوه را بــه زودی آغاز کند.ایده آیفونی که هیچ گاه خاموش 
نمی شــودو همیشه شارژ دارد، خارق العاده به نظر می رسد. اما در 
حال حاضر باید با احتیاط عمل کــرد زیرا حمل کردن یک باتری 
هســته ای ریسک های زیادی دربر دارد. بنابراین تولید انبوه چنین 

ابزاری در حال حاضر بسیار زمان بر به نظر می رسد.

بــا کمــک هوش  یک دانشــجو 
مصنوعــی تحقیقی انجــام داده تا 
نشــان دهد هر یک از اثر انگشتان 
فرد یگانه نیستند و مشابهت هایی 
بین آنها وجــود دارد.بــه گزارش 
خبرگــزاری مهر به نقل از بیزینس 
اینسایدر، این دانشــجو در مقطع 
تحصیل  کلمبیا  دانشــگاه  ارشــد 
مــی کند و تصمیــم دارد از هوش 

مصنوعی برای به چالش کشــیدن باور دیرینه یگانه بودن اثر انگشــت افراد 
استفاده کند.گاب گائو دانشجوی مهندسی مدیریت این پروژه را برعهده دارد 
که به تازگی در ژورنال »ساینس ادونسز«منتشر شده است. او معتقد است با 
این پژوهش باوری که طبق آن اثر انگشت افراد به طور موروثی یگانه است را 
رد کرده است.در این تحقیق با کمک هوش مصنوعی مشابهت میان انگشتان 
مختلف یک فرد کشف و این باور که هر انگشت اثری کاملا یگانه دارد را به 
چالش کشــید. پروژه مذکور با همکاری هود لیپسون در دانشگاه مهندسی 
کلمبیا و ونیائو شو در دانشگاه بوفالوSUNY انجام شد و آنها با کمک یک مدل 
هوش مصنوعی به نام شبکه کنتراست عمیق)deep contrastive network( این 
پروژه را پیش بردند که این مدل مشابه فناوری استفاده شده برای شناسایی 
چهره است.محققان از داده های یک مخزن دولتی شامل ۶۰ هزار جفت اثر 
انگشت استفاده کردند که برخی از آنها از دو انگشت مختلف یک فرد بود و 

برخی دیگر به دو فرد تعلق داشت.

بدون نیاز به شارژ؛

باتری هسته ای تا ۵۰ سال 
برق تولید می کند!

گنجینه

ورزشی

تخت گاز

از هر دری خبری

@sobheqtesad @sobheqtesad sobhe-qtesad

سوار جنگی !!

جدیدترین اخبار از استراتژی الکتریکی پژو-سیتروئن
خودروی تمام الکتریکی بعدی پژو-سیتروئن بر پایه نسل بعدی سوپرمینی پژو ۲۰۸ ساخته خواهد شد. این خودرو قرار است در 
نمایشــگاه خودروی ژنو ۲۰۱۸ معرفی گردد. این سوپرمینی الکتریکی محدوده الکتریکی مناسب برای رقابت با مدل هایی چون 
رنو Zoe و شــورولت بولت خواهد داشــت. بنا به گزارش اتوکار این محصول جدید در نیمه دوم ســال ۲۰۱۹ وارد بازار می شود. 
استراتژی الکتریکی این گروه خودروسازی همچنین شامل عرضه مدل های الکتریکی سیتروئن برلینگو مولتی اسپیس و پژو پارتنر 
در نیمه دوم ســال ۲۰۱۸ اســت. موضوع مهم تر اینکه پژو در پایان سال جاری نسخه پلاگین هیبریدی از شاسی بلند ۵۰۰۸ را 
معرفی می کند. گفته شده قوای محرکه پلاگین هیبریدی پژو-سیتروئن شامل واحد الکتریکی قرار گرفته روی اکسل عقب است 
که این امر باعث می شود پژو ۵۰۰۸ و ۳۰۰۸ اساساً مدلی چهار چرخ محرک با محدوده حرکتی الکتریکی ۵۰ کیلومتری باشد.

آزمون، مثل کلانی، مثل فریبا/ سردار در مسیر شهریار
مهاجم ۲۹ســاله تیم ملی فوتبال ایران در جام ملت های قطر به رکورد پنجاه گل ملی رسید. سردار آزمون با گلزنی برابر فلسطین به 
رکورد هفت گل در جام ملت های آســیا هم رســید؛ به رکورد سال های پیش حسین کلانی و بهتاش فریبا.به گزارش ایسنا، در حالی 
که سردار آزمون در ترکیب اصلی تیم ملی ایران برای بازی با فلسطین قرار نداشت، در نیمه دوم راهی میدان شد و در ادامه توانست 
گلزنی کند و به این ترتیب به رکورد ۵۰ گل ملی رسید. رکورد گلزنی آزمون تا همین جا هم چشمگیر بوده؛ آن هم با در نظر گرفتن 

این موضوع که سردار در ۷۶ بازی به این رکورد رسیده است.

پیشنهاد

چهره روز

کتاب یادداشت های اینجانب
کتاب یادداشت های اینجانب تماماً تک گویی های مردی است که 
در جوانی اعضای خانواده اش به قتل رســیده اند، اما طبق شواهد 
موجود، اشــتباهاً او را متهم به قتل و محکــوم به اعدام کرده اند و 
بعد از عفوی که شــامل حالش شده، محکوم اســت که تا ابد در 
زندان انفرادی حبس باشــد. حالا که او به شصت سالگی رسیده، 
دارد ماجراها و افکاری که از سر گذارنده را بازبینی و بازگو می کند.
لیانیــد آندری یف در کتاب »یادداشــتهای اینجانب« پنجره ای به 
جهانی مه آلود باز می کند؛ جهانی که در آن نمی توانیم با اطمینان 
به آنچه می شنویم یا درواقع می خوانیم اعتماد کنیم چرا که راوی 
کتاب یادداشت های اینجانب یک راوی غیرقابل اعتماد است که خود 
نویسنده نیز، چنانکه در یادداشت کوتاه ابتدای ترجمۀ فارسی این 
رمان از قول او نقل شده، مطمئن نیست که آن گونه که خودش ادعا 
می کند بی گناه و از جرمی که به او نســبت داده اند مبراست یا نه.  
متن اصلی کتاب یادداشت های اینجانب اولین بار در سال ۱۹۰۸ منتشر شده است. شخصیت داستان کتاب یادداشت های 
اینجانب مانند ســایر کارهای آندری یف، شخصیتی عادی نیســت. او با اینکه ادعای بی گناهی دارد، نسبت به رایِ هیئت 
منصفه معترض نیست. چراکه معتقد است انسان اصولاً سطحی نگر است و زود قضاوت می کند و هر کسی توانایی نفوذ به 
اعماق و رسیدن به حقیقت را ندارد.علاوه بر این، او با وجود اقرار بر بی گناهی، برای خود حقِ عفو قائل نیست و نمی خواهد 
سیرِ طبیعی یک حکم مشروع را به هم بزند. نمی خواهد برایش دل بسوزانند، نمی خواهد قربانی یک خطا باشد. و معتقد 
است وقتی عقل سلیم انسان طبق داده های مشخصی به نتیجه ای رسیده، خطایی در کار نیست. پس محکومیتش در عینِ 
بی گناهی کاملًا منصفانه اســت!او از جایی به بعد، حتی به روندِ حبس ماندن و تحت نظر بودن خودش کمک می کند. او 
کســی اســت که خودش دریچه های بالای در هر اتاق زندان را طراحی کرده، که بتوانند اعمال زندان ها را که خودش هم 
بخشی از آنان است، تحت نظر بگیرند. در واقع او از مرحله ای به بعد، به محکوم ماندنِ خود کمک می کند. و پذیرشِ تمام 

و کمالِ این محدودیت و حصار را نه به معنای حقارت، که به معنای قدرتش می داند.

جان کریستوفر دپ 
 John Christopher Depp :جان کریستوفر دپ دوم )انگلیسی
II؛ زادهٔ ۹ ژوئن ۱۹۶۳( بازیگر، تهیه کننده و موســیقی دان 
آمریکایی است. او جوایز مختلفی از قبیل یک جایزهٔ گلدن 
گلوب برنده شده و همچنین نامزد دریافت سه جایزهٔ اسکار و 
دو جایزهٔ آکادمی فیلم بریتانیا بوده است. نام او در سال ۲۰۱۲ 
با دستمزد ۷۵ میلیون دلاری در رکوردهای جهانی گینس 
ثبت شــد.دپ در اوونزبروو، کنتاکی بــه دنیا آمد و فعالیت 
در ســینما را با نقشــی مکمل در فیلم کابوس در خیابان 
الــم )۱۹۸۴( آغاز کرد. مدتی بعد بــرای بازی در مجموعهٔ 
تلویزیونی خیابــان جامپ شــماره ۲۱ )۱۹۸۷–۱۹۹۰( به 
شهرت رســید و به یکی از ایدول های نوجوان تبدیل شد.او 
در دههٔ ۱۹۹۰ بیشــتر در فیلم های مســتقل ایفای نقش 
می کــرد و اغلب نقش شــخصیت های عجیب و غریب را به 
تصویر می کشــید. از جمله آثارش در این زمان چه چیزی 
گیلبرت گریپ را آزار می دهد )۱۹۹۳(، بنی و جون )۱۹۹۳(، 
مــرد مرده )۱۹۹۵(، دانی براســکو )۱۹۹۷( و ترس و نفــرت در لاس وگاس )۱۹۹۸( بودند. او همچنین با کارگردان تیم 
برتون شروع به همکاری کرد و در فیلم هایش، ادوارد دست قیچی )۱۹۹۰(، اد وود )۱۹۹۴( و اسلیپی هالو )۱۹۹۹( ایفای 
نقش کرددپ با بازی در نقش کاپیتان جک اسپارو در مجموعهٔ فانتزی دزدان دریایی کارائیب )۲۰۰۳–۲۰۱۷( به یکی از 
موفق ترین بازیگران تجاری سینما تبدیل شد. او برای فیلم اول این مجموعه یعنی نفرین مروارید سیاه )۲۰۰۳( و همچنین 
برای به تصویر کشیدن جیمز بری در درام در جستجوی ناکجاآباد )۲۰۰۴( نامزد دریافت جایزهٔ اسکار بهترین بازیگر مرد 
شد. او در این زمان همکاری هایش را با برتون در چارلی و کارخانه شکلات سازی )۲۰۰۵(، عروس مرده )۲۰۰۵(، سوئینی 
تاد: آرایشگر شیطانی خیابان فلیت )۲۰۰۷( که برایش نامزد دریافت جایزهٔ اسکار شد، و آلیس در سرزمین عجایب )۲۰۱۰( 
ادامه داد که با موفقیت تجاری نیز همراه بودند. دپ در طول دههٔ ۲۰۱۰ از طریق شرکت خود اینفینیتم نیهیل چندین 
فیلم را تهیه کنندگی کرد و گروه راک هالیوود ومپایرز را تشکیل داد. فیلم توریست )۲۰۱۰( با حضور او در گیشه موفق 

بود و سپس گلرت گریندل والد را در فیلم  جادوگری جانوران شگفت انگیز: جنایات گریندل والد )۲۰۱۸( به تصویر کشید.

فرهنگ

در شرایطی که تحریم ها مانع از تامین کمپرسور و قطعات 
صنعتی آن از ســه کشــور شــده بود، با تــلاش و توفیق 
دانش بنیان ها در تولید این کمپرسورها، صنعت فولاد در این 
حوزه بی نیاز شد.به گزارش خبرگزاری مهر به نقل از معاونت 
علمی، فنــاوری و اقتصاد دانش بنیان ریاســت جمهوری، 
حمیدرضا آستانه، مدیرعامل شرکت پیشگامان صنایع آسیا 
در خصوص محصولات تولیدی این شــرکت و کاربرد آنها 
گفت: فعالیت ما تولید کمپرسور لوکس تایپ و اسکروتایپ 
و همچنین قطعات کمپرسورهای صنعتی است که کاربرد 
اصلــی آنها در صنعت فولاد بــرای واحدهای احیای مثبت 
اســت.وی با تاکید بر اینکه نمونه های مشابه کمپرسورهای 
تولیدی این شرکت فقط در سه شرکت آلمانی، آمریکایی و 
ژاپنی تولید می شوند، تصریح کرد: سطح دانش فنی برای تولید این کمپرسورها بسیار بالاست و تکنولوژی 
بسیار پیشرفته ای را می طلبد. اگرچه تحریم ها مانع تامین این تجهیزات توسط مشتریان ایرانی بود اما صنایع 
ما موفق شدند به فعالیت خود ادامه دهند و در حال حاضر تامین این قطعات توسط خود ما در حال انجام 
اســت.وی درباره حجم اشتغال زایی مستقیم و غیرمستقیم این شرکت خاطرنشان کرد: قریب به ۵۵ نفر به 
طور مستقیم زیر مجموعه ما هستند و به طور غیرمستقیم نیز با توجه به فعالیت های برون سپاری شرکت 
و اینکه از خدمات خارج از مجموعه اســتفاده می کنیم، پیش بینی فعالیت حدود ۱۲۰ نفر را در مجموعه 
داریم.آستانه در خصوص وجه تمایز این مجموعه با سایر مجموعه های با فعالیت مشابه، افزود: تمرکز ما بر 
روی کیفیت تولید اســت تا شرایط تولید از نظر کیفی کاملا منطبق با استانداردهای تولیدات شرکت های 
خارجی باشد. تا به حال به راحتی توانسته ایم جایگزین تولیدات شرکت های خارجی باشیم و مشتریان ما 
نســبت به خدمات خارجی کاملا بی نیاز شدند. همچنین سطح کیفی تولید برای شرایطی که صنعت ما با 

آن درگیر است، قابل توجه است.

یک مدیر دانش بنیان مطرح کرد؛

در یک پروژه تحقیقاتی؛تولید محصول تحریمی صنعت فولاد توسط فناوران

هوش مصنوعی باور قدیمی درباره 
اثر انگشت را شکست
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قائم مقام بنیاد ملی نخبگان گفت: در نامه ای به شورای پول و اعتبار 
پیشــنهاد دادم مبلغ وام ودیعه مســکن به یک میلیارد تومان و وام 
خرید مســکن نیز به ۳ میلیارد تومان افزایش یابد.سید سلمان سید 
افقهی در گفت وگو با خبرنگار مهر، درباره آخرین وضعیت وام خرید 
و ودیعه مســکن نخبگان اظهار کرد: در حال حاضر وام خرید مسکن 
نخبگان یک میلیارد تومان و وام ودیعه مســکن ۳۰۰ میلیون تومان 
است اما با توجه به اینکه در شرایط حال حاضر کسی نمی تواند با یک 
میلیارد تومان خانه بخرد، در نامه ای به شورای پول و اعتبار پیشنهاد 
دادم مبلغ وام ودیعه مسکن به یک میلیارد تومان و وام خرید مسکن 
نیز به ۳ میلیارد تومــان افزایش یابد.قائم مقام بنیاد ملی نخبگان با 
اشــاره به اینکه سال گذشته در هیأت امنای بنیاد ملی نخبگان تهیه 
۱۰۰۰ واحد مسکونی برای نخبگان مصوب شد، افزود: تأمین اعتبار 
این طرح به سازمان برنامه موکول شده اما این سازمان متأسفانه علی 
رغم پیگیری هایی که انجام شــده، هنوز هیچ اعتباری را به این کار 
اختصاص نداده اســت.بیمه تکمیلی نخبگان در راه اســت قائم مقام 
بنیاد ملی نخبگان از طــرح جدید بنیاد برای بیمه تکمیلی نخبگان 
هزار نفر از نخبگان خبر داد و گفت: یکی از برنامه هایی که در دستور 
کار بنیاد ملی نخبگان قرار دارد بحث بیمه تکمیلی این عزیزان است 
که پیشنهاد دادم بالاترین تعهدات بیمه ای برای نخبگان در نظر گرفته 
شــود که برای هر فرد تقریباً در ماه یک میلیون و ۲۰۰ هزار تومان 

و در سال برای هزار نفر، ۱۲ هزار میلیارد تومان باید پرداخت کنیم.
بیمه هزار نخبه با بالاترین تعهدات بیمه ای قطعی شد وی ادامه داد: 
البته به من گفته شد تعهدات بیمه ای کم شود تا افراد بیشتری تحت 
پوشش بیمه قرار بگیرند که بنده پاسخ دادم یا کسی را بیمه نمی کنیم 
یا اگر این کار را انجام می دهیم، باید بهترین شــرایط را فراهم کنیم. 
در حــال حاضر بیمه تکمیلی برای هزار نفر از نخبگان قطعی شــده 
ولی اجرای چنین طرح هایی به تأمین اعتبار گره خورده است. بودجه 
۱۴۰۲ بنیاد تنها ۲۵ درصد محقق شــده است!ســید افقهی با بیان 
اینکه بودجه بنیاد در سال ۱۴۰۲ تاکنون تنها ۲۵ درصد محقق شده 
و این موضوع باعث شــده که در برنامه ها و حمایت هایمان با مشکل 
مواجه شــویم، تصریح کرد: ما تحت فشار هستیم و از دوستان بارها 
هم پیگیری کردیم.وی ادامه داد: با توجه به اینکه رئیس بنیاد، معاون 
علمی رئیس جمهور است، متأسفانه این درکِ اشتباه وجود دارد که 
ســازمان برنامه وقتی بودجه ای را برای معاونت لحاظ می کند، عنوان 
می کند که بودجه بنیاد هم در دل آن قرار گرفته در حالی که رئیس 
بنیاد با حفظ سمت، معاون علمی رئیس جمهور است.اولویت سازمان 
برنامه و بودجه نخبگان نیست قائم مقام بنیاد ملی نخبگان بیان کرد: 
بارها این را گفته ایم که دولتی که می خواهد چند میلیون مســکن 
بســازد برای هزار مسکن نخبگان نباید دچار مشکل باشد و البته هم 
نیســت، ولی مساله این اســت که اولویت عزیزان در سازمان برنامه 
و بودجه نخبگان نیســت. وقتی بودجه بنیاد تنها ۲۵ درصد محقق 
شــده و از طرفی طرح مسکن نخبگان محقق نشده و طرح جذب در 
دستگاه های اجرایی به دلیل عدم تأمین اعتبار در برخی جاها مشکل 
اعتبار دارد، برداشت ما این است که نخبگان در اولویت قرار ندارند و 
طرح های مربوط به آنها اجرایی نمی شود. شعار نخبه پروری می دهیم 
امــا در عمل هیــچ کاری انجام نمی دهیم وی افــزود: مرتباً از نخبه 
پــروری، نخبه گزینی و نخبه گماری صحبت می کنیم اما هیچ اتفاق 
خاصی در عمل برای آنها رقم نمی خورد. در حال حاضر برای پیشبرد 
برنامه های جاری بنیاد با اعتبارات موجود، با مشکل مواجه هستیم و 
وضعیت نامطلوبی داریم. در صورتی که نسبت فایده به هزینه در حوزه 
نخبگان به شدت بالا اســت ولی ما این را در نظر نمی گیریم و بنده 

معتقدم متأسفانه تقسیم درست بودجه اتفاق نمیفتد.

پیشنهاد افزایش وام 
خرید مسکن نخبگان به 

۳ میلیارد

گنجینه

ورزشی

تخت گاز

از هر دری خبری

@sobheqtesad @sobheqtesad sobhe-qtesad

تهران !!

آیا نسخه جاده ای هایپرکار لمان پژو ۹X8 ساخته خواهد شد؟
یکی از خبرســازترین خودروهای چند سال اخیر مســابقات لمان را می توان پژو ۹X8 دانست. از همان زمان معرفی این خودرو 
شایعاتی درباره احتمال تولید نسخه جاده ای وجود داشت و حالا رئیس پژو به سؤالات دراین باره پاسخ داده است.زمانی که قوانین 
جدید مسابقات لمان برای اولین بار منتشر شد ابهاماتی درباره الزامی بودن یا نبودن تولید نسخه جاده ای از مدل های حاضر در 
پیســت به وجود آمد. همین امر باعث ایجاد شــایعاتی درباره تولید نسخه جاده ای از هایپرکار پژو ۹X8 شد اما چنین چیزی رخ 
نداد. البته به طور خلاصه باید گفت طبق قوانین مسابقات لمان تولید نسخه جاده ای از مدل های مسابقه ای الزامی نیست هرچند 

به نظر می رسد روزنه امیدی برای تولید ۹X8 با پلاک شخصی وجود داشته باشد.

گریزمان و کاسیمیرو در راه پیوستن به رونالدو؟
دو بازیکن بزرگ فوتبال اروپا با النصر به توافق دست پیدا کردند و راهی این تیم عربستانی خواهند شد.به گزارش ایسنا، علی الحربی، 
خبرنگار عربستانی اعلام کرد باشگاه النصر با آنتوان گریزمان، بهترین گلزنان تاریخ باشگاه اتلتیکومادرید، و کاسیمیرو، هافبک برزیلی 
منچستریونایتد، به توافق دست پیدا کرده است و این دو بازیکن در تابستان پیش رو پیراهن النصر را بر تن خواهند کرد.این خبرنگار 
عربستانی مدعی شد که هم گریزمان و هم کاسیمیرو موافقت خود را برای حضور در النصر اعلام کرده اند و توافقات نهایی صورت گرفته 
است.النصر در فصل جاری با درخشش کریستیانو رونالدو عملکرد بسیار خوبی از خود نشان داده است و هم در رقابت های لیگ عربستان 

و هم در لیگ قهرمانان آسیا از مدعیان اصلی قهرمانی است.

پیشنهاد

چهره روز

کتاب ظلمات سپید
کتاب ظلمات سپید روایت سفرهای اکتشافی و ماجراجویی های 
باورنکردنــی هنــری ورزلــی )henry worsley( در قطب جنوب 
)جنوبگان( به روایت دیوید گرن اســت. روایت مبارزه و تلاشــی 
جسمی و روحی که گاه فراتر از توان بشر است. وسعت بی پایانی 
را تصور کنید که در آن نور خیره کننده ی منعکس شده از سطح 
برف چشــمانتان را می زند. با هربار تنفس ســوز سرمای منفی 
هشــتاد درجه را به شــش ها وارد می کنید و پیشروی با وجود 
بادی که هرلحظه شــما را به عقب می راند ســخت و ســخت تر 
می شــود. وزن ســورتمه و وســایلی که به همراه دارید چیزی 
حدود ۱۵۰ کیلوگرم است و آن ها را با یک  طناب به دور کمرتان 
بسته اید. کمی که پیش می روید تنها چشم انداز پیش رو چوب های 
اسکی تان است و  حالا باید شروع کنید به بالا رفتن از یک شیب 
بسیار تند ولی انگشتان دست و پایتان را حس نمی کنید. خسته 
و ناامیدید ولی ذهنتان به شــما نهیب می زند کمی دیگر پیش بروید چون برای رســیدن به قطب جنوب باید روزانه 
حدود ۱۳ کیلومتر در برف و بوران پیشــروی کنید. این بخشــی از شرح مصایب سفرهای جذاب و اعجاب انگیز هنری 
ورزلی، اکتشاف گر بزرگ قطب جنوب در کتاب ظلمات سپید بود. هنری که سابقه ی حضور در ارتش و تمرینات سخت 
و طاقت فرســا را داشت، تصمیم گرفت تا به تبعیت از اسطوره ی مجسم خود، ارنست شکلتون سفر اکتشافی بزرگی را 
ترتیب دهد. ارنست شکلتون که هنوز هم از او به عنوان مدیری مدبر یاد می کنند و در حوزه های مدیریت و برنامه ریزی 
الگوی بســیار موفقی است، در سال ۱۹۰8 برنامه ی اکتشاف نمرود را برنامه ریزی کرد و به همراه گروهش عازم قطب 
جنوب شد. او  در حالی که تنها ۱۷۰ کیلومتر با مقصد فاصله داشت به دلیل کمبود منابع غذایی و در خطر بودن جان 
افراد گروهش تصمیمی جســورانه گرفت و از راه آمده بازگشت. این شرح تلاش ناکام شکلتون و تصمیم شجاعانه اش، 
هنری جوان را که هنوز در مدرســه تحصیل می کرد و از طریق کتاب خاطرات سفر اکتشافی شکلتون با او آشنا شده 

بود، سخت تحت تاثیر قرار داد.

آدام سندلر
آدام ســندلر یکی از پردرآمدترین بازیگران هالیوود 
است. او کارنامه ی ســینمایی پرباری دارد، با اینکه 
بیشتر اوقات نقش یک مرد نسبتاً دیوانه اما مهربان 
را بازی کرده اســت. برخی شــاید فیلــم های او را 
کمدی هایی احمقانه بدانند، اما تماشاگران کماکان 
او را دوســت دارند. آدام در بروکلین، نیویورک در ۹ 
ســپتامبر سال ۱۹۶۶ زاده شــد، مادرش یک معلم 
مدرســه مهد کودک، و پدر او استنلی سندلر، یک 
مهندس برق بود، خانواده وی یهودی هســتند و از 
مهاجران یهودی روســی تبارند. او پس از نقل مکان 
در سن ۶ سالگی در منچســتر، نیوهمپشایر بزرگ 
شد، وی در دبیرستان مرکزی منچستر تحصیل کرد. 
سندلر از دانشگاه نیویورک، مدرسه هنر تیش در سال 
۱۹88 فارغ التحصیل شد. سندلر پس از حضور موفق 
در یک برنامه زنده تلویزیونی به نام saturday night live در چندین فیلم هالیوودی حضوری موفق داشــت 
به طوری که مجموع این فیلم ها فروشــی در حدود ۲ میلیارد دلار آمریکا داشــت.]۲برخی از آثار معروف 
سندلر عبارتند از:آقای دیدز )۲۰۰۲(، پنجاه قرار اول )۲۰۰۴(، کلیک )۲۰۰۶( و تو حریف زوهان نمی شی 
)۲۰۰8(، قصه های وقت خواب )۲۰۰8(؛ و هچنین فیلم پیکســل ها، پینه دوز، مخلوط اشاره کرد. کمدین، 
خواننده، فیلم نامه نویس و تهیه کننده آمریکایی است. او از سال ۱۹۹۰ تا ۱۹۹۵، قبل از بازی در فیلم های 
هالیوودی، یکی از بازیگران سریال Saturday Night Live بود که مجموعاً بیش از ۴ میلیارد دلار در گیشه به 
دست آورد. او در سال ۲۰۲۲ دارایی خالص تخمینی ۴8۰ میلیون دلاری داشت و قراردادی برای سه فیلم 

دیگر با نتفلیکس به ارزش بیش از ۳۵۰ میلیون دلار امضا کرد.]۱[

فرهنگ

نماینــدگان مجلس از محل منابع حاصل از عوارض صادراتی 
کلیــه مواد و محصولات معدنی، اعتبــارات لازم برای اجرای 
قانون جهش تولید دانش بنیان را پیش بینی کردند. به گزارش 
خبرنگار مهر، نمایندگان مجلس شــورای اسلامی در جلسه 
نوبت صبح امروز )سه شــنبه ســوم بهمن مــاه( و در جریان 
رســیدگی به گزارش کمیســیون تلفیق لایحه بودجه سال 
۱۴۰۳ در بخــش درآمدی، با بندهای الحاقی ۲ و ۳ تبصره ۶ 
این لایحه موافقت کردند. بند الحاقی ۲- وزارت امور اقتصاد و 
دارایی مکلف است نسبت به واریز کلیه منابع حاصل از عوارض 
صادراتی کلیه مواد و محصولات معدنی صنایع معدنی، فلزی و 
غیر فلزی، محصولات نفتی، گازی و پتروشیمی به صورت خام 
و نیمه خام به ردیف درآمدی شــماره ۱۱۰۵۲۰ مالیات موضوع بند )ز( تبصره ۶ قانون بودجه سال ۱۴۰۲ کل 
کشــور به ردیف درآمدی شماره ۱۱۰۵۱8 و حقوق ورودی ماشین آلات، تجهیزات و قطعات تولیدی، صنعتی، 
معدنی و کشــاورزی به ردیف درآمدی شماره ۱۱۰۴۱8 جدول شماره پنج این قانون اقدام نماید.میزان قطعی 
عوارض صادراتی و فهرست کالاهای مشمول ظرف ۲ ماه پس از ابلاغ این قانون به تصویب هیأت وزیران می رسد. 
کلیه منابع حاصله جهت اجرای قانون جهش تولید دانش بنیان به معاونت علمی و فناوری و اقتصاد دانش بنیان 
ریاست جمهوری اختصاص می یابد به نحوی که معادل ۵۰ درصد از آن صرف افزایش صندوق نوآوری و شکوفایی 
شــود تا زمان تصویب فهرست کالاهای مشمول این بند، فهرست تصویب نامه هیأت وزیران، موضوع بند )ص( 
تبصره ۶ قانون بودجه ۱۴۰۱ مبنای اجرای این بند می باشد.سازمان برنامه و بودجه کشور مکلف است تخصیص 
ردیف هزینه ای بند را هر ماه به صورت یک دوازدهم صادر نماید. دبیرخانه شورای راهبردی فناوری ها و تولیدات 

دانش بنیان موظف است گزارش عملکرد این بند را هر ۶ ماه یک بار در اختیار مجلس قرار دهد. 

منابع مالی برای اجرای »قانون جهش تولید 
دانش بنیان« تعیین شد
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